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Drużyny otrzymywały punkty za rzut zwiniętą gazetą do celu, zmierzenie 
„na oko” długości sznurka, czy nawleczenie jak największej liczby koralików 
w określonym czasie. Zawodnicy musieli wykazać się znajomością geo-
grafii i walorów turystycznych gminy przy układaniu na czas puzzli Skarby 
Gminy Krzeszowice. Dużo wrażeń dostarczyły też konkurencje na czas przy 
szukaniu odpowiednich kluczy do kłódek oraz napełnianie butelki z wodą, 
a następnie jej rolowanie na kij. Ostatnią konkurencją turnieju było prze-
wiezienie slalomem piłeczek na czas na dziecięcych taczkach. 

Rywalizacja dostarczyła wielu emocji, a  przede wszystkim śmiechu, za-
równo uczestnikom, jak i widzom. Zwycięzcą turnieju zostało sołectwo 
Miękinia, zdobywając 70 punktów, drugie miejsce zajęło sołectwo Paczół-
towice z 62 punktami,  trzecie miejsce sołectwo Sanka z 60 punktami.  Tuż 
za podium uplasowało się sołectwo Łany, zdobywając  55 punktów. Wyniki 
pozostałych drużyn: 54 pkt. – sołectwo Dubie,  51 pkt. – sołectwo Czerna, 
50 pkt. – sołectwo Filipowice, 49 pkt. – sołectwo Wola Filipowska, 46 pkt. – 
sołectwo Siedlec, 43 pkt. – sołectwo Frywałd, 35 pkt. – sołectwo Tenczynek, 
34 pkt. – sołectwo Zalas, 30 pkt. – sołectwo Nawojowa Góra, 28 pkt. - osie-
dle Czatkowice oraz 26 pkt. – sołectwo Nowa Góra. 

Podczas całego turnieju panowała gorąca atmosfera, mieszkańcy gminy 
żywiołowymi okrzykami dopingowali swoich przedstawicieli. Każda druży-
na otrzymała pamiątkowy dyplom, a zwycięzcy puchary. 

W imieniu organizatorów oraz jury składamy serdeczne podziękowania 
za świetną zabawę, a w szczególności dziękujemy uczestnikom za udział 
i wytrwałość. 

Tekst: Joanna Kaczorowska
Zdjęcia: Joanna Kaczorowska, Marian Lewicki

Powrót Turnieju Sołectw i Osiedli Gminy Krzeszowice
Po trzech latach przerwy, spowodowanej pandemią Covid-19, 12 sierpnia, podczas Dni Krzeszowic, na placu targowym rozegrano IV Turniej 
Sołectw i Osiedli Gminy Krzeszowice. W zmaganiach wzięło udział czternaście sołectw oraz jedno osiedle. 
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Krzeszowickie 
Place Lizać
W niedzielne popołudnie 13 sierpnia 2023 
roku na krzeszowickim Rynku, w ramach Dni 
Krzeszowic odbyło się wydarzenie kulinarne 
Krzeszowickie Palce Lizać. Dla mieszkańców 
gminy, gości oraz przybyłych smakoszy 
przygotowano wiele atrakcji. Panie z Kół Go-
spodyń Wiejskich z Siedlca, Nawojowej Góry, 
Tenczynka, Zalasu i Czernej w roli „Słodkich 
Babeczek” podawały słodkie poczęstunki 
w różnym wydaniu. 
Główną atrakcją dnia była Polowa Bitwa Na Sma-
ki, w której zmierzyli się: szef kuchni Sebastian 
SZROMU Schrom - uczestnik III edycji progra-
mu Hell’s Kitchen oraz Robert Pasierbek – szef 
kuchni restauracji Biesiada Smaku w Jaworznie 
w asyście pań z KGW Sanka oraz Wola Filipowska. 
Kucharze przygotowali leczo, barszcz ukraiński, 
zupę pomidorową i kapustę zasmażaną z szar-
paną wieprzowiną w dwóch wersjach – łagodnej 
i ostrej.

Dużym zainteresowaniem cieszyły się Krzeszo-
wickie Wariacje Na Patelni, czyli potrawy przygo-
towane przez burmistrza gminy Krzeszowice Wa-
cława Gregorczyka oraz radnego Rady Miejskiej 
Grzegorza Sikorę, którzy serwowali grillowane 
warzywa w wersji wegetariańskiej i z wędlinami 
oraz szaszłyki z papryką, pieczarkami, kiełbasą 
i boczkiem. Daniem na finał był kurczak z ryżem 
i warzywami. 

Do smakowitego szaleństwa włączyły się rów-
nież pracownice Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Krzeszowicach, które wspólnie 
z rodzinami przygotowywały owocowe warsz-
taty z degustacją, quiz o zdrowym odżywianiu 
i plastyczne niespodzianki. Na najmłodszych 
czekały dmuchane zjeżdżalnie.  

W specjalnym namiocie można było kupić ciasta 
i różne gadżety, a tym samym wesprzeć zbiórkę 
pieniędzy na leczenie małej Oli Dzwonek z Krze-
szowic.

W ciągu całej imprezy wydano ok. 4 tys. porcji 
dań degustacyjnych. W imieniu organizatorów 
dziękujemy mieszkańcom, jak i gościom, którzy 
przybyli na krzeszowicki Rynek, za liczny udział 
w wydarzeniu i wspaniałą atmosferę.

Tekst: Joanna Kaczorowska
Zdjęcia: Joanna Kaczorowska, Marian Lewicki
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W uroczystości uczestniczyli: minister kultury i dziedzictwa narodowego 
prof. Piotr Gliński, minister infrastruktury Andrzej Adamczyk, wicemar-
szałek województwa małopolskiego Łukasz Smółka, starosta krakowski 
Wojciech Pałka oraz dyrektor PSM Jerzy Suruło.

- Podpisujemy bardzo ważny akt współpracy samorządu i Skarbu Państwa, do-
tyczący rozbudowy Szkoły Muzycznej w Krzeszowicach. W wyniku planowanej 
inwestycji, szacowanej na ok. 75 mln zł, na przekazywanej dzisiaj działce po-
wstanie sala koncertowa dla 300 widzów, jak również nowe sale dydaktyczne, 
niezbędne dla funkcjonowania tej placówki na jak najwyższym poziomie – po-
wiedział  minister prof. Piotr Gliński.

- Podpisanie dokumentu, dzięki któremu możliwa staje się rozbudowa infra-
struktury Państwowej Szkoły Muzycznej w Krzeszowicach jest wydarzeniem 
historycznym. To dobra wiadomość dla wszystkich, którzy dzisiaj uczą się w 
tej szkole, ale i dla tych, którzy taką naukę planują. Jest to efekt dobrej współ-
pracy rządu i samorządu oraz dowód na to, że odważne projekty mogą zostać 
zrealizowane tylko wtedy, kiedy odpowiadają za nie ludzie dobrze życzący 
Polsce i dbający o zrównoważony rozwój każdego regionu kraju – powiedział 
minister infrastruktury, Poseł Ziemi Krakowskiej Andrzej Adamczyk.

Nieruchomość  ta składa się z działek nr 1542 i 1543 (tzw. boisko LO)  
o łącznej powierzchni  0,5540 ha, położonych naprzeciwko PSM. Gmina 
Krzeszowice opracowała również dokumentację projektową wraz z decyzją 
pozwolenia na rozbudowę szkoły. Przedsięwzięcie inwestycyjne będzie 
polegało na wybudowaniu sali koncertowo-projekcyjnej na co najmniej 
300 miejsc ze sceną o powierzchni ok. 140 m2, która będzie spełniała  
m.in. funkcje: koncertową, projekcyjną, konferencyjno-szkoleniową, na-
graniową. Sala koncertowa wyposażona będzie w pomieszczenia socjalne  
(w tym garderoby), sanitarne oraz zaplecze techniczne. Powstanie także 
część dydaktyczna, w tym: 3 klasy z przeznaczeniem na realizację przedmio-
tów zbiorowych, 7 klas z przeznaczeniem na realizację przedmiotów indy-
widualnych i zespołów kameralnych do kwintetu, 4 ćwiczeniówki, na użytek 
uczniów lub nauczycieli. Ponadto wybudowane zostaną pomieszczenia: 
biblioteki z czytelnią, gospodarczo-magazynowe, techniczne, socjalne - nie-
zbędne dla obsługi części dydaktycznej budynku oraz miejsca parkingowe. 

- Mieszkańcy miasta i gminy Krzeszowice zasługują na nowoczesny obiekt 
wielofunkcyjny, z którego wszyscy będą mogli korzystać. To bardzo ważny ele-
ment rozwoju funkcji kulturalnej Krzeszowic. O budowę sali koncertowej wraz 

Kolejny krok na drodze do budowy nowoczesnej sali 
koncertowej w Krzeszowicach
18 sierpnia 2023 roku burmistrz Wacław Gregorczyk zawarł umowę notarialną przekazania działek przy ul. Ogrodowej w Krzeszowicach na rzecz 
Skarbu Państwa - Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, celem rozbudowy Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia im. Z. Noskowskiego 
w Krzeszowicach.

z zapleczem właśnie na tych działkach wnioskowałem od samego początku. 
Taki obiekt, w tym miejscu, będzie wizytówką naszego pięknego miasta. 
Dziękuję wicepremierowi, prof. Piotrowi Glińskiemu, za zrozumienie potrzeb 
rozwojowych gminy i wpisanie inwestycji na listę zadań priorytetowych dla 
ministerstwa, a ministrowi Andrzejowi Adamczykowi za to, że po raz kolejny 
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mogliśmy liczyć na Jego wsparcie i zaangażowanie w rozwój Krzeszowic - 
mówi burmistrz Wacław Gregorczyk.

Burmistrz gminy Wacław Gregorczyk oraz dyrektor PSM Jerzy Suruło od 
kilku lat zabiegali o rozbudowę szkoły. 8 kwietnia 2022 w Warszawie zostało 
zawarte porozumienie pomiędzy Gminą Krzeszowice a Ministerstwem Kul-
tury i Dziedzictwa Narodowego, w którym strony wyraziły wolę działania na 
rzecz rozbudowy krzeszowickiej szkoły muzycznej.

- Nasze Krzeszowice są o krok bliżej posiadania wspaniałego obiektu eduka-
cyjno – kulturalnego. 75 – letnia historia szkoły, zaangażowanie nauczycieli i 
wybitne osiągnięcia uczniów wskazują na to, że warto zainwestować w Krze-
szowicach. Serdecznie dziękuję tym, którzy uwierzyli i nie szczędzili wysiłku 
w dążeniu do naszego marzenia o profesjonalnej sali koncertowej i nowo-
czesnych pomieszczeniach dydaktycznych. W imieniu społeczności szkolnej 
dziękuję burmistrzowi Wacławowi Gregorczykowi, krzeszowickim radnym, 
władzom państwowym: Andrzejowi Adamczykowi - ministrowi infrastruktury 
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kameralna amfiteatralna sala koncertowo - projekcyjna [320 miejsc]

garderoby

garderoba damska [40 użytkowników]

garderoba męska [40 użytkowników]

foyer

pom. komercji

część koncertowa

kameralna amfiteatralna sala koncertowo - projekcyjna [320 miejsc]

garderoby

garderoba damska [40 użytkowników]

garderoba męska [40 użytkowników]

magazyn

toalety ogólnodostępne

garderoba solisty

garderoba dyrygenta

pom. konserwatora, pom. sprzątaczek, pom. ochrony

kameralna amfiteatralna sala koncertowo - projekcyjna [320 miejsc]

część dydaktyczna

sale dydaktyczne [małe, średnie, duże]

duże - 3 szt. - 54 m2

mała - 4 szt. - 12 m2

średnie - 7 szt. - 20 m2

szatnia uczniów

toalety ogólnodostępne

pom. porządkowe

komunikacja

Pow. użytkowa 

 2068.86 m²

0.01 Foyer   432.63 m²

0.02 Komercja    52.98 m²

0.03 komunikacja     8.36 m²

0.04 pom. porządk.     2.57 m²

0.05 Przedsionek wc D    11.84 m²

0.06 Wc - damskie    16.80 m²

0.07 WC NP     5.39 m²

0.08 Przedsionek wc męski    11.68 m²

0.09 Wc - męskie    18.06 m²

0.10 Komunikacja    16.29 m²

0.11 Szatnia    72.46 m²

0.12 Sala koncertowa   162.74 m²

0.13 Scena   175.90 m²

0.14 komunikacja    10.13 m²

0.15 Komunikacja   119.18 m²

0.16 magazyn     7.29 m²

0.17 pom. solisty     9.53 m²

0.18 wc     4.65 m²

0.19 pom. dyrygenta     9.53 m²

0.20 wc     4.65 m²

0.21 Garderoba męska    48.08 m²

0.22 WC - męskie     6.93 m²

0.23 WC NP     5.50 m²

0.24 Wc - damskie     7.08 m²

0.25 Garderoba damska    48.08 m²

0.26 komunikacja    38.96 m²

0.27 komunikacja    34.78 m²

0.28 Kotłownia    31.50 m²

0.29 Magazyn 1    48.25 m²

0.30 Wc     2.80 m²

0.31 Komunikacja     5.31 m²

0.32 Pom. socjalne     6.44 m²

0.33 Szatnia_ochrona     2.54 m²

0.34 Szatnia_kons     2.54 m²

0.35 Szatnia _sprząt     2.63 m²

0.36 Pom. ochrony    12.75 m²

0.37 Pom. porządkowe    11.69 m²

0.38 Pom. konserwatora    10.63 m²

0.39 Magazyn 2    52.06 m²

0.40 wiatrołap    11.03 m²

0.41 Komunikacja   188.59 m²

0.42 wc-naucz-męska     6.51 m²

0.43 wc-naucz-damska     4.17 m²

0.44 sala dyd. mała    13.50 m²

0.45 sala dyd. mała    12.88 m²

0.46 sala dyd. mała    12.88 m²

0.47 sala dyd. mała    12.88 m²

0.48 sala dydak. duża    55.08 m²

0.49 sala dydak. duża    56.45 m²

0.50 sala dydak. duża    54.10 m²

0.51 wc-ucz-damska    20.80 m²

0.52 WC NP    11.40 m²

0.53 WC-ucz-męska    25.18 m²

0.54 Szatnia    32.62 m²

0.55 Pom. na zbiorniki na odpady    12.76 m²

0.56 pom. tech.     6.82 m²

w/s = 600 / 1350 (0.81m2) Allplan 2022

mgr inż. arch. Michał Kuś

Nr 32/SLOKK/2014/II
upr. do proj. w specjalności architektonicznej

ul. Grunwaldzka 4, 32-065 Krzeszowice
Gmina Krzeszowice

numer rysunku:

skala rysunku:

data:

numer projektu:

tytuł rysunku:

koordynacja / opracowanie:

sprawdzający:

jednostka projektowa: projektant:

inwestor:

adres inwestycji:

nazwa inwestycji:

wszelkie niezgodności i nieścisłości pisemnie uzgodnić z projektantem; wymiary i rzędne sprawdzić na budowie str.

An Archi Group Sp. z o.o.
ul. Chorzowska 64

44-100 Gliwice
biuro@a-ag.com.pl

mgr inż. arch. Roman Wala
mgr inż. arch. Marek Dawidek
mgr inż. arch. Aneta Osóbka

dz. nr 1542, 1543;
ul. Ogrodowa, 32-065 Krzeszowice

Rzut parteru PAB-01

1:100

11 / 2022

22_0012

Rozbudowa Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia
im. Zygmunta Noskowskiego w Krzeszowicach

P R O J E K T   A R C H I T E K T O N I C Z N O - B U D O W L A N Y

oraz  prof. Piotrowi Glińskiemu - ministrowi kultury i dziedzictwa narodowego. 
Dziękuję również przyjaciołom szkoły: Grzegorzowi Sznytermanowi - specjali-
ście ds. akustyki i koordynatorowi projektu, Katarzynie Sułkowskiej -  konser-
watorce dzieł sztuki, Janowi Kuchcie – architektowi i Ryszardowi Chmiestowi 
- architektowi, którzy poświęcili swój wolny czas na rzecz edukacji i kultury  
w Krzeszowicach, bo jak pisał André Malraux: „Kultura jest tym, co sprawiło, że 
człowiek stał się czymś innym, niż przypadkowym wydarzeniem w przyrodzie” 
– mówi dyrektor Jerzy Suruło. 

Ministrowie wraz z samorządowcami odwiedzili tego dnia kościół  
pw. św. Marcina w Krzeszowicach, klasztor Karmelitów Bosych w Czernej 
(obiekty także wspierane przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego) oraz miejsce planowanej budowy sali  koncertowej. 

Opracowanie: Janina Walkowicz
Zdjęcia: Małgorzata Bojkowska 

Grafiki:  An Archi Group Sp. z o.o.
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Zaproszenie przyjęło wielu gości: wicemarszałek Senatu Marek Pęk, mini-
ster infrastruktury Andrzej Adamczyk, poseł na Sejm RP Daria Gosek-Popio-
łek, Łukasz Smółka - wicemarszałek Województwa Małopolskiego, starosta 
Wojciech Pałka, radni, sołtysi i przewodniczący zarządów osiedli. Obecni 
byli także rolnicy z gminy, licznie zgromadzone panie z Kół Gospodyń 
Wiejskich, służby mundurowe, reprezentanci wielu instytucji i organizacji 
i mieszkańcy gminy.

Zgodnie z tradycją, starostowie dożynek przekazali  burmistrzowi chleb 
upieczony z mąki z ziarna z tegorocznych zbiorów.

Starościną dożynek była Mirosława Bodzęta – przewodnicząca Koła Gospo-
dyń Wiejskich Ostrężnica-Łany, starostą Jan Pawlak, wraz z bratem prowa-
dzący znaną nie tylko w naszej gminie firmę Piekarnia Pawlak. 

W Ostrężnicy świętowaliśmy Dożynki Gminy  
Krzeszowice 
Uroczystość rozpoczęła się w sobotę 19 sierpnia mszą świętą w kościele pod wezwaniem św. Faustyny, skąd korowód przeszedł pod remizę 
Ochotniczej Straży Pożarnej. Gospodarzem dożynek był burmistrz gminy Krzeszowice Wacław Gregorczyk.

Wieńcami obdarowani zostali:

• ksiądz proboszcz Krzysztof Kołata, dla którego wieniec przygotowało 
KGW Ostrężnica -Łany

• samorząd gminy – reprezentowany przez burmistrza Wacława Gregor-
czyka  i wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Henryka Woszczynę - wie-
niec od KGW Czerna.

Chleby dożynkowe otrzymali goście:

• minister  Andrzej Adamczyk – od KGW Filipowice

• parlamentarzyści - od KGW Zalas

• wicemarszałek  Łukasz Smółka – od KGW Sanka

• starosta Wojciech Pałka – od KGW Tenczynek

• radni Powiatu Krakowskiego – od KGW Wola Filipowska
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Ośpiewanie dla wojewody Łukasza Kmity przygotowało KGW Nawojowa 
Góra.

Następnie symbolicznymi upominkami uhonorowani zostali rolnicy  
z naszej gminy.

Obrzędowi dożynkowemu towarzyszyła Kapela Biesiadna.

Po części oficjalnej odbył się koncert góralskiej Kapeli Zbieranej oraz zaba-
wa taneczna.

Burmistrz Wacław Gregorczyk składa podziękowania za współorgani-
zację i wsparcie wydarzenia:
• Księdzu proboszczowi za odprawienie mszy dożynkowej

• Radzie Sołeckiej Ostrężnicy na czele z sołtysem Kazimierzem Stryczkiem

• Kołu Gospodyń Wiejskich Ostrężnica-Łany

• Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrężnicy

• Piekarni Pawlak

• Firmie cateringowej Finezja z Ostrężnicy

• Szkole Podstawowej w Ostrężnicy

• Centrum Kultury i Sportu w Krzeszowicach

• Kołom Gospodyń Wiejskich z Gminy Krzeszowice.

Tekst: Janina Walkowicz
Zdjęcia: Marian Lewicki



[ 8 ] – Magazyn Krzeszowicki 7-8/2023

INFORMACJE URZĘDU MIEJSKIEGO W KRZESZOWICACH

Trwa remont Orlika  
w Krzeszowicach
4 sierpnia 2023 roku została podpisana umo-
wa na modernizację nawierzchni syntetycz-
nej (trawiastej) boiska sportowego ORLIK do 
gry w piłkę nożną.
Wykonawcą zadania jest firma TOP SPORT Jan 
Pietraszko, Bielsko-Biała. Wartość umowy wy-
nosi 541 200,00 zł. Prace mają się zakończyć do  
12 października br.

WIT UMK

Segreguj olej
Czy zużyty olej można wyrzucać do kompo-
stownika? NIE ! 
Wylanie takiego odpadu do kompostownika po-
woduje zanieczyszczenie gleby, uśmierca małe 
żyjątka, a nawet może zanieczyścić wody grun-
towe.  Zużyty olej jadalny należy zgromadzić w 
plastikowej butelce, szczelnie zamknąć i wyrzu-
cić do czarno-pomarańczowego pojemnika lub 
zawieźć do najbliższego Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów (PSZOK). 

Lokalizacja pojemników na olej: www.gmina-
krzeszowice.pl/gospodarka_i_srodowisko/

Sukcesy śpiewaczek z gminy 
Krzeszowice 
Maria Dębska z Rudna zdobyła III miejsce w konkursie śpiewu solowego 57. 
Festiwalu Folkloru Polskiego „Sabałowe Bajania”. Naszą gminę reprezentowa-
ły również Barbara Kosobucka i Bronisława Augustynek - obie otrzymały wy-
różnienia jury. Tegoroczna edycja Ogólnopolskiego Konkursu Gawędziarzy, 
Instrumentalistów, Śpiewaków, Drużbów i Starostów Weselnych odbyła się w 
Bukowinie Tatrzańskiej w dniach 12-16 lipca.

Zdjęcie: Norbert Liptak

Remont drogi  
w Rudnie
17 sierpnia 2023 roku burmistrz Wacław Gre-
gorczyk podpisał umowę na remont drogi usy-
tuowanej na działce numer 761/2 w Rudnie.
Zakres prac obejmuje: frezowanie istniejącej 
nawierzchni, wykonanie warstwy wyrównawczej 
i ścieralnej, wykonanie obustronnie utwardzo-
nych poboczy.

Wykonawca: firma KRYMEX Krystian Łuczak  
z siedzibą w Bytomiu.

Wartość umowy: 141 866,11 zł.

WIT UMK
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III rata opłaty 
za korzystanie 
z zezwoleń na 

sprzedaż  
napojów  

alkoholowych 
Zgodnie z art. 111 ust. 7 Ustawy 
z dnia 26 października 1982 roku 
o wychowaniu w trzeźwości i prze-
ciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst 
jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 165 
z późn. zm.) przedsiębiorcy posiada-
jący zezwolenia na sprzedaż i poda-
wanie napojów alkoholowych wno-
szą na rachunek gminy w każdym 
roku kalendarzowym, objętym ze-
zwoleniem, opłatę w trzech równych 
ratach w terminie do: 31 stycznia, 
31 maja i 30 września danego roku 
kalendarzowego.
Zbliża się termin dokonania III raty 
opłaty - najpóźniej do dnia 30 września 
2023 roku.

Zgodnie z art. 18 ust. 12b Ustawy 
z dnia 26 października 1982 roku o wy-
chowaniu w trzeźwości i przeciwdzia-
łaniu alkoholizmowi (tekst jednolity 
Dz. U. z 2023 r. poz. 165 z późn. zm.) 
„W przypadku, o którym mowa w ust. 
12 pkt 5 lit. b, zezwolenie wygasa 
z upływem 30 dni od dnia upływu 
terminu dopełnienia obowiązku doko-
nania opłaty w wysokości określonej 
w art. 111 ust. 2 i 5, jeżeli przedsiębiorca 
w terminie 30 dni od dnia upływu ter-
minu do dokonania czynności określo-
nej w ust. 12 pkt 5 lit. b nie wniesie raty 
opłaty określonej w art. 111 ust. 2 albo 
5, powiększonej o 30% tej opłaty.”

Płatności można dokonywać w kasie 
Urzędu Miejskiego w Krzeszowicach 
przy ul. Grunwaldzkiej 4 - czynna: po-
niedziałek  8:00 - 16:00 (od 15:30 do 
16:00 płatność tylko kartą płatniczą), 
wtorek - czwartek:  8:00 - 15:00, piątek 
8:00 - 13:30 (przerwa: pon. od 10:30 
do 10:45 i od 15:30 do 15:40, wtorek - 
piątek od 10:30 do 10:45) lub wpłacać 
na konto bankowe: Bank Spółdzielczy 
w Krzeszowicach 55 86120003 0010 
0000 0042 0036

Informacji udziela Zespół ds. Przed-
siębiorczości  Urzędu Miejsk iego 
w Krzeszowicach, pl. F. Kulczyckiego 1, 
segment B, pok. 4. 

Kontakt: Edyta Tadeusz,  
tel. 12 252 08 23,  
e-mail:  
przedsiebiorczosc@um.krzeszowice.pl

22 sierpnia 2023 roku w siedzibie Ministerstwa 
Klimatu i Środowiska starosta krakowski Woj-
ciech Pałka odebrał promesę potwierdzającą 
przyznanie dofinansowania z funduszu leśne-
go na dokończenie remontu drogi powiatowej 
nr 2121K na odcinku Frywałd - Tenczynek.
Pod koniec 2022 roku zakończył się remont na 
odcinku ok. 2 km, teraz będzie można wyre-
montować kolejne ok. 1,8 km tej drogi, prze-
biegającej przez las należący do Nadleśnictwa 
Krzeszowice. Kwota przyznanej dotacji to 1 730 
100 zł, a całkowity koszt zadania ok. 2 163 000 zł. 

W spotkaniu z ministrem Edwardem Siarką 
uczestniczyli również minister infrastruktury 
Andrzej Adamczyk, szef gabinetu politycznego 
ministra infrastruktury Tomasz Tomala oraz se-
kretarz powiatu Mirosław Golanko.

W ramach zadania wykonane zostanie: podbu-
dowa pod nawierzchnię, odwodnienie, nowa 
nawierzchnia bitumiczna, utwardzone jedno-
stronne pobocze i zjazdy z drogi, oznakowanie 
pionowe i poziome.

Planowane zakończenie prac - koniec 2023 roku.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Krakowie

Będzie modernizacja ul. Zwierzynieckiej 
w Tenczynku

Rocznica wybuchu Powstania Warszawskiego  
i Święto Wojska Polskiego
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To pierwszy w Małopolsce interaktywny obiekt edukacyjny z zakresu bez-
pieczeństwa i pożarnictwa. Zaadaptowane 500 m² powierzchni stanowi 
ścieżka edukacyjna, podzielona na dwa sektory tematyczne, dotyczące  
m. in. zagrożeń w domu, bezpieczeństwa na akwenach wodnych, w lesie 
oraz w ruchu drogowym. Sektory ścieżki edukacyjnej wyposażone są 
w sprzęt multimedialny. Atrakcyjność tego miejsca podkreślają efekty 
świetlne, dźwiękowe oraz zapachowe. Centrum posiada również zaplecze 
edukacyjne z zakresu pierwszej pomocy: fantomy, kamizelki do ćwiczeń 
z pierwszej pomocy w przypadku zadławień, detektor wielogazowy, defi-
brylatory, gaśnice proszkowe, zestawy opatrunkowe.

Uczestnicy zajęć mogli się wcielić w rolę strażaków, odsłuchać nagrania 
zgłoszeń alarmowych, a także przebrać się w mundury i udać się na wirtual-
ny wyjazd do akcji. Mogli również poćwiczyć resuscytację krążeniowo-od-
dechową na fantomach.

Wycieczka do Centrum Edukacji Przeciwpożarowej w Dobczycach była 
pełna ekscytujących atrakcji, zapewniających niezapomniane przeżycia. 
Dzieci miały okazję poczuć się jak prawdziwi strażacy. Każda z atrakcji 
dostarczała im radości, zabawy i nauki. Ta wycieczka na pewno na długo 
pozostanie w ich wspomnieniach.

Szczególne podziękowania należą się opiekunom, którzy czujnym okiem 
pilnowali swoich podopiecznych, a także właścicielom firm: Pawlak 
z Ostrężnicy i Gronpiek z Woli Filipowskiej za ufundowanie przepysznych 
drożdżówek.

Tekst: Barbara Kurdziel
Zdjęcia: Barbara Kurdziel, Łukasz Izdebski

Nowe boisko w Miękini
11 sierpnia 2023 roku zostały odebrane prace, wykonane w ramach 
zadania „Przebudowa boiska sportowego przy Szkole Podstawowej 
w Miękini - etap II”. 
Zakres inwestycji obejmował wykonanie: robót ziemnych związanych 
z przebudową boiska i jego odwodnieniem, tj. zdjęcie humusu i profilo-
wanie terenu, korytowanie, wykonanie rowków pod obrzeża, wykonanie 
drenażu, budowę kanalizacji deszczowej z montażem zbiornika podziem-
nego; podbudowy z kruszywa, ułożenie obrzeży betonowych; nawierzchni 
poliuretanowej boiska wielofunkcyjnego wraz z malowaniem linii gry. 
Teren został wyprofilowany, splantowany i obsiany trawą. Zamontowano 
bramki, stojaki do koszykówki, słupki do siatkówki wraz z siatką i tablicę 
regulaminową. 

Wykonawcą była spółka PROVOL Sp. z o.o. Sp. k. z siedzibą w Przegini. 

Wartość prac wyniosła 388 990,00 zł.

WIT UMK

Strażacy w Centrum 
Edukacji Przeciwpożarowej
W dniach 3 i 4 sierpnia członkowie  Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych z jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z: Czernej, Krzeszowic, 
Miękini, Nawojowej Góry, Nowej Góry, Ostrężnicy, Siedlca i Żbika udali się na wycieczkę szkoleniową do Centrum Edukacji Przeciwpożarowej 
w Dobczycach.
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Remont drogi 
w Sance
27 lipca 2023 zostały odebrane roboty, zwią-
zane z remontem drogi gminnej na działce nr 
477 w Sance w ramach umowy na moderni-
zację/remont dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych.
Zakres obejmował remont odcinka drogi na  
długości - 140 m: roboty pomiarowe, roboty 
ziemne -  mechaniczne wykonanie koryta oraz 
dwie warstwy podbudowy z materiału kamien-
nego z mechanicznym zagęszczeniem. Wartość  
– 43 960,00 zł. Dofinansowanie ze środków 
budżetu województwa małopolskiego w wyso-
kości 21 980,00 zł. Wykonawcą robót była firma 
KRYMEX z Bytomia.

WIT UMK

Umowa na projekt 
budowy chodnika 
w Paczółtowicach 
20 lipca 2023 roku burmistrz Wacław Gre-
gorczyk zawarł umowę na opracowanie 
dokumentacji projektowej dla zadania ,,Pro-
jekt przebudowy utwardzonego pobocza 
na chodnik z kostki brukowej w ciągu drogi 
powiatowej nr 2126K w miejscowości Paczół-
towice”. 
Zakres obejmuje przebudowę utwardzone-
go pobocza na chodnik z kostki brukowej  
na dł. 225 m wraz z odwodnieniem drogi, wyrów-
naniem krawędzi jezdni, przebudową zjazdów, 
wykonaniem dwóch przejść dla pieszych oraz 
oznakowaniem. 

Wykonawca prac projektowych: Draft Engineers 
Sp. z o.o. w Chrzanowie. 

Wartość dokumentacji: 73 800,00 zł

Ostrzeżenie przed osobami podszywającymi się 

pod pracowników administracji skarbowej

Ministerstwo Finansów - Krajowa Administracja Skarbowa ostrzega przed telefonami od 
nieznanych osób, które podają się za pracowników urzędów skarbowych i wykorzystują 
oznaczenie numeru infolinii Krajowej Administracji Skarbowej. To próby wyłudzenia da-
nych o rachunkach bankowych podatników.
Osoby podające się za „urzędników skarbowych” telefonują z numeru oznaczonego cyframi  
801 055 055 w związku z rzekomym niepłaceniem podatku przez pracodawcę podatnika. W trak-
cie rozmowy próbują uzyskać informację o uzyskiwanym wynagrodzeniu za pracę i numerze 
rachunku bankowego podatnika, na który jest ono wypłacane.

Krajowa Informacja Skarbowa i urzędy skarbowe nie prowadzą takiej telefonicznej weryfikacji roz-
liczeń pracodawców i nie zbierają w ten sposób informacji o dochodach podatników.

W przypadku, gdy oszust uzyska dostęp do danych np. do logowania konta bankowości interne-
towej, zalecamy podjąć następujące kroki:

• jak najszybciej skontaktować się ze swoim bankiem,

• zmienić hasło do bankowości internetowej,

• jeżeli doszło do wyłudzenia środków finansowych lub danych, zgłosić ten fakt na najbliższym 
komisariacie Policji.

Źródło: www.gov.pl

Modernizacja parku  
i plant w Krzeszowicach
2 sierpnia 2023 roku została podpisana umowa 
oraz nastąpiło przekazanie terenu robót firmie 
Wanta Sp. z o.o., która będzie wykonywała 
modernizację alejek pieszo - jezdnych w parku 
im. Adama Bogackiego w Krzeszowicach oraz 
ciągu pieszo - jezdnego na terenie Dzikich Plant  
w Krzeszowicach. 

Zak res prac  obejmuje wymianę obrzeż y 
betonowych, wykonanie opaski alejek par-
kowych z kostki granitowej, renowację ławek 
parkowych, wymianę koszy na śmieci oraz 
położenie nowej nawierzchni asfaltowej.  
Wartość - ok. 880 000,00 zł.

WIT UMK
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5 lipca 2023 roku została podpisana umowa na opracowanie doku-
mentacji projektowej budowy budynku socjalno-sportowego dla LKS 
Jutrzenka Ostrężnica na działce 724/7, w ramach zadania „Budowa  
i modernizacja infrastruktury sportowej na terenie gminy”. 
Zakres prac obejmuje: budynek socjalno-sportowy, scenę plenerową, wia-
tę grillową, zagospodarowanie terenu i elementy małej architektury, ławki, 
siłownię plenerową, stojaki rowerowe, plac zabaw, ogrodzenie, parking, 
dojścia, chodniki, alejki, monitoring, boisko o nawierzchni trawiastej oraz 
boisko wielofunkcyjne do siatkówki /koszykówki, piłkochwyty.

Wykonawcą prac projektowych jest Studio Projektowe ANKRA Magdalena 
Kurlit z siedzibą w Skawinie.

Wartość umowy: 95 000,00 zł.

Termin realizacji: 15.12.2023 roku.

Powstaje dokumentacja projektowa nowego obiektu 
socjalno-sportowego LKS Jutrzenka w Ostrężnicy

19 lipca 2023 roku burmistrz Wacław Gregorczyk podpisał umowę na opra-
cowanie dokumentacji projektowej na wykonanie siłowni plenerowej na 
działce nr 951/10 w Krzeszowicach wraz z monitoringiem wizyjnym. 
Obok tężni, ścieżki pieszo-rowerowej i basenu będzie to kolejny element 
kompleksu rekreacyjno-zdrojowego na terenach gminnych.

Projekt siłowni plenerowej przy Al. Solidarności  
w Krzeszowicach

Wykonawcą jest LOCUS Sp. z o.o. z siedzibą w Karniowicach.

Wartość dokumentacji projektowej: 14 760,00 zł.

Termin realizacji: 29.09.2023 roku.

W sobotę 15 lipca 45 osób, po rozgrzewce przy sołtysówce w Dubiu ru-
szyło Doliną Pstrąga i Doliną Racławki w kierunku Żar. Trudne podejście 
pokonali wszyscy uczestnicy w rekreacyjnym tempie. Przewodnikiem po 
liczącej 4 km trasie był Wacław Gregorczyk, burmistrz gminy Krzeszowice. 
Instruktażem nordic walking zajęła się Małgorzata Snopczyńska-Anouar  
z krzeszowickiej Harmonii Fitness. Zakończenie marszu było nietypowe. Na 
poczęstunek  wszyscy uczestnicy udali się pod namioty, gdzie odbywała się 
zabawa taneczna Pod Lipami. Można było nie tylko dobrze zjeść, ale i po-
tańczyć. Dziękujemy za  gościnność sołtysowi Kazimierzowi Przybylskiemu 

Spacerem po gminie Krzeszowice
W sezonie letnim Stowarzyszenie Wspólna Gmina Krzeszowice wraz z Miejską Radą Seniorów zorganizowało kolejne marsze rekreacyjne „Szla-
kami skarbów Gminy Krzeszowice”.

i Kołu Gospodyń Wiejskich z Żar. Żal było wyjeżdżać z pięknych, słonecz-
nych i rozbawionych Żar.

Kolejny spacer odbył się w niedzielę 27 sierpnia na terenie miasta Krzeszo-
wice. Trasa prowadziła od placu targowego przez Rynek, ulicę Krakowską, 
dworzec PKP, ulicę Ogrodową, okolice kościoła pw. św. Marcina, park nad 
Krzeszówką i Aleję Solidarności. Tym razem grupę oprowadzała Janina 
Walkowicz z Urzędu Miejskiego w Krzeszowicach, a o Banku Spółdzielczym 
i jego roli w środowisku lokalnym mówił prezes Łukasz Koryczan. Tematem 
rozmów przy najciekawszych obiektach w mieście była nie tylko ich histo-
ria i walory architektoniczne, ale także najważniejsze dla rozwoju miasta 
i całej gminy inwestycje, m.in. rozbudowa Państwowej Szkoły Muzycznej, 
basenowy kompleks sportowo-rekreacyjny, czy rozbudowa balneologii  
i sala sportowa liceum. Wycieczka zakończyła się zwiedzaniem nowej sie-
dziby Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej, poczęstunkiem i odpoczyn-
kiem w jej murach. 

Dziękujemy: Klaudii Węgrzyn - dyrektor krzeszowickiej biblioteki za udo-
stępnienie obiektu oraz sponsorom: Bankowi Spółdzielczemu w Krzeszo-
wicach i Cukierni Melba w Krzeszowicach. 

Cały projekt został zrealizowany przy wsparciu finansowym Gminy Krze-
szowice.

Janusz Mitka - prezes Stowarzyszenia Wspólna Gmina Krzeszowice
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Podczas czerwcowej sesji Rady Miejskiej, po dokonaniu zmian w budżecie 
oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej, radni podjęli uchwałę w sprawie 
zaciągnięcia i spłaty kredytu długoterminowego. Jak wyjaśniła skarbnik 
Beata Banach, zgodnie z treścią uchwały kredyt wyniesie 9,5 mln złotych, 
zostanie przeznaczony na pokrycie planowanego deficytu budżetowego. 
Dodała również, że w uchwale budżetowej na 2023 rok jest zaplanowana 
kwota 13,5 mln zł, z czego na 4 mln zł jest już podpisana umowa na emisję 
obligacji. W aktualnej sytuacji rynkowej korzystniejsze będzie skorzystanie 
z kredytu niż z obligacji. 

Kontynuując obrady, radni dokonali zmian w Programie współpracy z or-
ganizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami, prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2023. Jak poinformowała dyrektor 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Aneta Solarz, zmiany dotyczą 
zadania „Aktywizacja społeczna oraz zawodowa uczestników projektu 
OdNowa dla Ciebie w zakresie kwoty przeznaczonej na to zadanie, która 
zostaje zwiększona o 30 000,00 zł. Zmiana spowodowana jest tym, że w po-
przednich latach były oszczędności, a aktualnie jest ostatni rok realizacji 
tego zadania, w związku czym zasadnym jest wykorzystanie całej kwoty.

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, rada podjęła uchwałę 
dotyczącą zmiany uchwały w zakresie udzielenia pomocy finansowej, 
w formie dotacji celowej, Powiatowi Krakowskiemu w roku 2023. Przewod-
niczący Komisji Budżetu (…) Dariusz Kaczara poinformował, że zmiana 
wynika z konieczności zabezpieczenia kwoty 18 000,00 zł w związku z reali-
zacją inwestycji „Przebudowa utwardzonego pobocza na chodnik z kostki 
brukowej w ciągu drogi powiatowej nr 1034K w miejscowości Zalas”. 
Burmistrz Wacław Gregorczyk w uzupełnieniu dodał, że będzie to kolejny 
etap budowy chodnika. Kwota ta nie pozwoli na zrealizowanie inwestycji 
w całości. 

W dalszej części obrad radni udzielili dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Czernej, jako dofinansowanie do zadania „Opracowanie pro-
jektu budowlanego rozbudowy i przebudowy budynku OSP w Czernej” 
w kwocie 50 000,00 zł. Koszt inwestycji, na podstawie złożonej oferty, wy-
niesie 72 570,00 zł. Następnie rada podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Ostrężnicy. Zgodnie 
z informacjami, przekazanymi przez przewodniczącego Komisji Budżetu 
(…), intencją projektu uchwały jest udzielenie dotacji celowej jako dofi-
nansowanie do wymiany drzwi w budynku remizy oraz zagospodarowanie 
terenu wokół budynku w kwocie 60 194,00 zł, z czego 30 000,00 zł zostanie 

przekazane z Urzędu Marszałkowskiego w ramach Konkursu „Małopolskie 
OSP 2023”. 

Podejmując kolejną uchwałę, rada dokonała zmian w Statucie Miejskiej 
Rady Seniorów. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa (…) Leszek Kra-
marz przekazał, że zmiany dotyczą przede wszystkim procesu wyborczego, 
spraw organizacyjnych, a także ustalenia zasad zwrotu poniesionych kosz-
tów, związanych z udziałem radnego seniora w posiedzeniu lub zorganizo-
wanym wydarzeniu.

Podczas sesji powołany został Zespół opiniujący ds. wyboru ławników 
do sądów powszechnych. W skład zespołu weszli: Adam Godyń - jako 
przewodniczący, oraz Leszek, Kramarz, Jolanta Tryczyńska, Stanisława Ma-
ciejowska i Barbara Kurdziel - jako pozostali członkowie. Odnosząc się do 
projektu uchwały, przewodniczący rady Kazimierz Stryczek poinformował, 
że w związku z kończącą się kadencją ławników, Prezes Sądu Okręgowego 
w Krakowie zgłosił zapotrzebowanie na ławników w kolejnej kadencji 
w liczbie 9 osób. Zgodnie z przepisami, podmioty uprawnione mogą 
zgłaszać kandydatów na ławników do dnia 30 czerwca 2023 roku. Wybory 
ławników odbywają się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, 
w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników. Przed przystą-
pieniem do wyborów, rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na 
sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności 
w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. 

W dalszej kolejności rada rozpatrzyła skargę na działalność burmistrza, zło-
żoną przez Stowarzyszenie Ogrodowe „KOLEJARZ”, dotyczącą wypowiedzi 
burmistrza podczas majowej sesji, która odnosiła się do postawy działkowi-
czów wobec budowy strefy uzdrowiskowej w Krzeszowicach. Rada uznała 
skargę za bezzasadną. Następnie radni podjęli uchwałę w sprawie uznania 
Rady Miejskiej za organ niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku, dotyczącego 
udzielenia informacji, jakie działania i w jakim terminie zostaną podjęte 
w celu rozbudowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Paczółtowicach. 

Podczas obrad radni przyjęli również szereg dokumentów, tj.: Sprawozda-
nie z działalności Zespołu Przychodni i Ośrodków „Krzeszowickie Centrum 
Zdrowia”, Sprawozdanie za 2022 rok z wykonania Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia-
łania Narkomanii i Efektów Jego Realizacji dla Gminy Krzeszowice na lata 
2022 – 2025, a także Sprawozdanie z działalności Spółki „Usługi Komunalne 
Krzeszowice” Sp. z o.o.

LXIII sesja Rady Miejskiej w Krzeszowicach  
– 29 czerwca 2023 roku 
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Na wstępie obrad rada dokonała zmian w uchwale dotyczącej Programu 
Współpracy Gminy Krzeszowice z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami, prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2023. Sekretarz Małgorzata Bojkowska poinformowała, że w związku 
z mniejszym zainteresowaniem organizacji pozarządowych ogłoszonymi 
konkursami pozostały środki w wysokości 14 800, 00 zł, dlatego zasadne 
jest, aby kwota ta została przekazana do budżetu gminy. Kontynuując 
obrady radni dokonali zmian w uchwale budżetowej oraz Wieloletniej Pro-
gnozie Finansowej. 

Podczas sesji radni wyrazili zgodę na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Krzeszowice na rok 2024 środków dla jednostek pomocniczych w formie 
funduszu drogowego, a także dla osiedli w formie funduszu wiejskiego. 
Ustalili również stawkę wymaganą do obliczenia środków, w formie fun-
duszu drogowego i wiejskiego w wysokości 22 zł. Wzrost w stosunku do 
ubiegłego roku wynosi 2 zł. 

Kontynuując obrady, rada udzieliła dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Nawojowej Górze w kwocie 7 500,00 zł oraz dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Tenczynku w kwocie 6 500,00 zł, jako dofinansowanie 
do zakupu sprzętu pożarniczego i umundurowania. Kolejna uchwała doty-
czyła udzielenia dotacji celowej dla Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Ostrężnicy, z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu nowego śred-
niego samochodu ratowniczo-gaśniczego.

Następnie radni podjęli uchwałę dotyczącą wymagań, jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowa-
dzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i trans-
portu nieczystości ciekłych. Jak wyjaśniła kierownik Referatu Gospodarki 
Komunalnej Katarzyna Soska-Więcek, konieczność przyjęcia nowej uchwa-
ły wynika ze zmiany przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. Następna z uchwał dotyczyła ustalenia wysokości dopłat do 
taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków. Zostały zabezpieczone środki 
na dopłaty w wysokości 950 000,00 zł, co pozwoli utrzymać dopłaty do 
końca roku na dotychczasowym poziomie. 

Podczas sesji rada podjęła uchwałę w sprawie określenia innego sposobu 
udokumentowania wykonania obowiązku w zakresie pozbywania się 
zebranych na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych. Zgodnie z wy-
jaśnieniami kierownik Katarzyny Soski-Więcek intencją uchwały jest to, 
aby udokumentowanie obowiązku pozbywania się nieczystości ciekłych, 
w przypadku braku zawarcia stałej umowy na realizację tego rodzaju usług, 
mogło nastąpić także poprzez: okazanie rachunków, faktur VAT czy parago-
nów, wystawionych każdorazowo po wykonaniu usługi przez przedsiębior-
cę, posiadającego stosowne zezwolenie. 

W związku ze zmianą przepisów, rada dokonała zmian w zakresie uchwały 
dotyczącej trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego, a także przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdzia-
łania Przemocy Domowej w gminie Krzeszowice na lata 2023 – 2026. Pod-
czas obrad przeznaczono również dodatkowe środki w wysokości 3 393,00 
zł na pokrycie kosztów związanych z doprowadzeniem przez funkcjonariu-
szy Straży Miejskiej do izby wytrzeźwień osób z terenu gminy Krzeszowice.

LXIV sesja Rady Miejskiej w Krzeszowicach  
– 27 lipca 2023 roku 

W dalszej kolejności, po przeprowadzeniu dyskusji, radni przyjęli Strategię 
Rozwoju Gminy Krzeszowice na lata 2023-2033, która stanowi dokument 
bazowy, określający jakie działania powinny być wdrażane, aby wspierać 
dalszy rozwój gminy, przede wszystkim w sferze społecznej i gospodarczej, 
ale także wpływać na ożywienie sfery kulturalnej i turystycznej z uwzględ-
nieniem zasad zrównoważonego rozwoju.

Przechodząc do kolejnego punktu, rada powierzyła realizację zadań wła-
snych gminy spółce Usługi Komunalne Krzeszowice. Katalog zadań został 
określony w treści uchwały i dotyczył m. in. utrzymania czystości i po-
rządku, w tym usuwanie i unieszkodliwianie odpadów, likwidacja dzikich 
wysypisk, utrzymanie zieleni gminnej, a także utrzymanie dróg gminnych, 
parkingów oraz ścieżek rowerowych. Podczas obrad rada podjęła kolejną 
uchwałę, związaną z trwającą procedurą, dotyczącą wyboru ławników 
do sądów powszechnych, rozpatrzyła również skargę na działalność 
burmistrza w sprawie nienależytego wykonywania zadań, jako organu 
prowadzącego postępowanie o rozgraniczenie nieruchomości, uznając ją 
za bezzasadną. 

Podczas obrad radni przyjęli również szereg dokumentów, tj.: Informację 
o stanie realizacji  Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Krzeszowice 
na lata 2016-2023” Informację na temat szkód łowieckich, Ocenę realizacji 
inwestycji za I półrocze 2023 roku, Sprawozdanie z kontroli działalności Peł-
nomocnika Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom w zakresie wy-
datkowania środków przeznaczonych na realizację gminnych programów 
profilaktycznych za 2022 rok, przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną 
Rady Miejskiej w Krzeszowicach.

W kolejnej części sesji, w formie multimedialnej prezentacji wiceprzewod-
niczący rady Henryk Woszczyna, równocześnie sołtys Zalasu, w związku 
z jubileuszem 700-lecia przedstawił historię sołectwa Zalas. W następnym 
punkcie burmistrz Wacław Gregorczyk, również w formie prezentacji 
multimedialnej, podsumował organizację w gminie Krzeszowice jednej 
z dyscyplin Igrzysk Europejskich, BMX Freestyle. Burmistrz podziękował 
wszystkim, którzy włączyli się w organizację tego wydarzenia, które było 
okazją dla gminy na promocję nie tylko w kraju, ale i także za granicą

Mimo okresu wakacyjnego, w związku z ko-
niecznością wprowadzenia zmian w budżecie i 
Wieloletniej Prognozie Finansowej, zwołana zo-
stała nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej. Zmiany 
obejmowały zabezpieczenie środków w wysoko-
ści 1 051 344,68 zł na zadanie Rozbudowa Szkoły 
Podstawowej w Sance o halę widowiskowo-spor-
tową wraz z zapleczem i zakupem wyposażenia, 
w związku z koniecznością wykonania robót 
dodatkowych, związanych z wzmocnieniem po-
sadowienia obiektu poprzez palowanie.

Nadzwyczajna LXV sesja Rady Miejskiej w Krzeszowicach 
– 22 sierpnia 2023 roku 

Nagrania z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Krzeszowicach dostępne są:

• na stronie internetowej https://esesja.tv/,

• w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Krzeszowice według następującej ścieżki dostępu:  
Rada/Sesje/Nagrania obrad,

• na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Krzeszowicach http://www.gminakrzeszowice.pl/  
według następującej ścieżki dostępu Rada Miejska/ Sesje/Nagrania obrad. 

Transmisje sesji Rady Miejskiej w Krzeszowicach odbywają się na stronie internetowej: https://esesja.tv/

Przewodniczący Rady Miejskiej
Kazimierz Stryczek  
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Półkolonie pełne atrakcji
W trakcie tegorocznych wakacji Centrum Kultury i Sportu w Krzeszo-
wicach po raz kolejny było organizatorem półkolonii „Wakacje z przy-
godą”. Łącznie odbyło się siedem turnusów, w których wzięło udział 
aż 185 uczestników. Na półkoloniach gościliśmy nie tylko dzieci i mło-
dzież z gminy Krzeszowice oraz z okolicznych gmin, ale nawet osoby 
mieszkające na co dzień poza granicami Polski! 
W tym roku na uczestników jak zwykle czekała moc atrakcji. Dzięki 
prelekcjom z funkcjonariuszami Policji i strażakami z OSP Krzeszowice 
przypomnieliśmy sobie zasady bezpieczeństwa w czasie wakacji, a w trak-
cie warsztatów w Banku Spółdzielczym poznaliśmy wartość pieniądza. 
W Krakowie odwiedziliśmy Zamek Królewski, a także Muzeum Etnogra-
ficzne i Muzeum Witrażu, w których uczestniczyliśmy w warsztatach tema-
tycznych. W Wygiełzowie mogliśmy zobaczyć, jak żyli kiedyś Krakowiacy 
Zachodni – założyć ich stroje, nauczyć się, jak młóciło się len czy korzy-
stało z krosna, a w Zalasie odkryliśmy wioskę indiańską – poznawaliśmy 
indiańskie zwyczaje, polowaliśmy na bizony i wyławialiśmy złoto. Swoją 
sprawność fizyczną mogliśmy sprawdzić także na basenie, kręglach czy 
atrakcjach w Red Raj Relaksowisko. Zjeżdżaliśmy na oponach, znajdowa-
liśmy wyjście z labiryntu, skakaliśmy na dmuchańcach i graliśmy w piłkę. 
Mieliśmy też okazję zobaczyć z bliska alpaki i nakarmić je marchewką. Nie 
zabrakło też czasu na konkursy plastyczne, teleturnieje i oczywiście lody.

Z relacji uczestników wiemy, że bawili się wspaniale i zawarli nowe znajo-
mości. Jesteśmy też pewni, że wynieśli z półkolonii wiele nowych umie-
jętności i dobrych wspomnień. Już nie możemy się doczekać następnych 
wakacji z przygodą!

Organizatorzy
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Dni Krzeszowic
12 i 13 sierpnia odbywały się Dni Krzeszo-
wic. Podczas koncertów na Placu Targowym 
zobaczyliśmy i usłyszeliśmy rockowy zespół 
L4. Wystąpił również działający w Centrum 
Kultury i Sportu zespół Verso, wspólnie 
z uczestnikami wakacyjnych warsztatów 
artystycznych. Gwiazdą Dni Krzeszowic była 
Ewelina Lisowska. 
Program imprezy i wybór artystów zaspokoił 
gusta większości uczestników imprezy. Jedyne, 
co od lat jest pewnym kłopotem, to frekwencja 
na koncertach odbywających się popołudniu 
i wczesnym wieczorem. A szkoda, bo Verso to 
gwarancja usłyszenia samych szlagierów i to 
w dobrym wykonaniu młodych, ambitnych i pra-
cowitych artystów z naszych okolic. Zespół L4, 
choć był popularny wiele lat temu, nadal tworzy 
nowe piosenki, nagrywa płyty i jest aktywny na 
rynku koncertowym w całej Polsce. Wszyscy, 
także krzeszowicka publiczność, pamięta ich naj-
większy przebój „Super para”, który oczywiście 
był grany na Dniach Krzeszowic. 

Z frekwencją nie było problemu podczas kon-
certu gwiazdy wieczoru. Ewelina Lisowska udo-
wodniła, że jej popularność, i to już od ponad 
10 lat, nie jest przypadkowa. Znakomity kontakt 
z publicznością, koncert zaplanowany w naj-
drobniejszych szczegółach i zagrany na bardzo 
profesjonalnym poziomie, to znak firmowy Ewe-
liny Lisowskiej. Artystka popularność zdobyła 
i kontynuuje od lat dzięki swoim przebojom, 
takim jak: „W stronę słońca”, „Jutra nie będzie”, 
„Aeroplan” czy „Nowe horyzonty”. Oczywiście 
wszystkie te i wiele innych utworów, wspólnie 
z krzeszowicką publicznością, były wykonywane 
na koncercie w Krzeszowicach. Kto chciał i miał 
jeszcze siłę i ochotę, mógł bawić się do późnej 
nocy na dyskotece z atrakcjami typu piana party 
czy fluoroscencyjne szaleństwo.

Marian Lewicki
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Sztuka, edukacja i zabawa
Plenerowy Koncert Rodzinny artystów Filharmonii Krakowskiej, ple-
ner malarski dla dzieci czy warsztaty z gry na bum bum rurkach to tyl-
ko kilka atrakcji, w których mogliśmy wziąć udział w ubiegły weekend. 
Projekt Małopolska Rodzina – cykl wydarzeń edukacyjnych, artystycznych 
i kreatywnych, organizowany przez Stowarzyszenie Artystyczne Horizon, 
realizowany przy wsparciu finansowym Województwa Małopolskiego, 
zgromadził tłumy odbiorców, wśród których znalazły się dzieci, dorośli, 
a także seniorzy. Cykl wydarzeń rozpoczęliśmy w piątek, 25 sierpnia, na 
krzeszowickim Rynku, gdzie mogliśmy wysłuchać wspaniałego koncertu 
w wykonaniu artystów Filharmonii Krakowskiej. Orkiestra prowadzona 
przez charyzmatycznego maestro Sławomira Chrzanowskiego wraz ze 
znakomitą dwójką solistów: Katarzyną Guran oraz Tomaszem Świerczkiem 
wykonała dla zgromadzonych odbiorców znakomite walce, arie i duety 
z operetek Lehara, Straussa i Zellera. To była prawdziwa uczta muzyczna!

Dzień później, w parku, w otoczeniu Centrum Kultury i Sportu w Krzeszo-
wicach, który był partnerem w realizacji zadania, odbyły się wydarzenia 
takie jak: warsztaty z gry na bum bum rurkach, warsztaty i bar ze zdrowymi 
przekąskami Zdrowo pokrojone!, rodzinna gra edukacyjna Skarby Natury, za-
bawa rodzinna W zdrowym ciele zdrowy duch, plener malarski dla dzieci Ma-
lowane Naturą, teatr edukacyjny Kamishibai, a także koncert Strefa Relaksu, 
który odbył się w południe na krzeszowickim Rynku. Wszystkie wydarzenia 
zgromadziły dużą ilość odbiorców, w szczególności dzieci, które niezwykle 
aktywnie uczestniczyły w zaoferowanych atrakcjach.

Tekst: KP
Zdjęcia: Marian Lewicki 
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„Piękno kobiecego ciała inspirowało artystów 
od zarania ludzkiej egzystencji. Od paleolitycz-
nych, dłubanych w kamieniu, drewnie czy kości 
kobiecych figurek, poprzez greckie, rzymskie, 
renesansowe i barokowe, pełne ekspresji rzeźby, 
aż do czasów współczesnych, akt kobiecy króluje 
we wszystkich dziedzinach sztuki: grafice, malar-
stwie i fotografii od początku jej powstania.

W wieloletniej działalności fotograficznej wyko-
nywałem głównie pejzaże, zdjęcia dzieł sztuki: 
malarstwa, rzeźby, wyrobów rzemiosła artystycz-
nego i oczywiście portrety, których mam prawie 
dwa tysiące. Akt właściwie nigdy mnie nie intere-
sował, bo choć na takiego nie wyglądam, byłem 
nieśmiały i robienie zdjęć nagiej dziewczynie czy 
kobiecie, krępowało mnie, choć trochę aktów 
bliskim mi osobom zrobiłem.

Kiedy zaprzyjaźniony kolega fotograf powiedział 
mi, że ma modelkę, która marzy o tym, żebym 
zrobił jej zdjęcia, nie miałem na to najmniejszej 
ochoty, tym bardziej, kiedy dowiedziałem się, że 
jest cała wytatuowana. Kiedy jednak ją zobaczy-
łem, zrobiło mi się jej żal i zaproponowałem, że 
zrobię jej kilka portretów i jeśli będzie chciała 
to również aktów – chciała. Kiedy się rozebrała, 
po raz pierwszy w życiu zobaczyłem takiego 
dziwoląga pokrytego tatuażami i kolczykami 
w różnych częściach jej bardzo zgrabnego ciała. 
Kiedy już w mojej pracowni zobaczyłem rezultat 
naszej pracy, zdziwiłem się, że zrobiłem tyle 
świetnych zdjęć, może dlatego właśnie, że Nina 
bardzo mi się nie podobała.

Patrząc na nią z perspektywy moich 83 lat, 
potraktowałem ją jak obiekty, które fotografo-
wałem w licznych muzeach, chłodnym okiem 
i bez emocji. Bez podglądactwa i towarzyszącej 
mu erotycznej otoczki, co powoduje, że te akty 
są właściwie aerotyczne. Nina na nich jest naga, 
ale nie jest goła, co zauważył w rozmowie ze 
mną jeden z wybitnych krakowskich profesorów 
medycyny, bo te jej tatuaże stanowią swoisty 
rodzaj ubrania.

Muszę przyznać, że zdjęcia te powstały przy 
bardzo kreatywnej współpracy z Niną i dzięki jej 
entuzjazmowi. Nina to prawdziwe zwierzę foto-
graficzne, doskonale rozumiała, co chcę zrobić 
i potrafiła reagować na każdy mój najmniejszy 
gest. Niezwykle pomagała mi w realizacji pomy-
słu zrobienia wystawy jej aktów w szlachetnej 
technice brąz van dyke.

Przy okazji niejako zrobiłem jej również kilka-
dziesiąt portretów, które pokazałem w pięknej 
Galerii Miejskiego Centrum Kultury i Sportu 
w Jaworznie, w maju i czerwcu bieżącego roku”.

Konrad Karol Pollesch

Konrad Karol Pollesch jest członkiem Związku 
Polskich Artystów Fotografików. Zorganizował 
ponad 50 wystaw indywidualnych oraz wziął 
udział w najpoważniejszych wystawach zbio-
rowych w kraju i za granicą. Przez ponad 30 lat 
prowadził zajęcia z fotografii na Uniwersytecie 
Jagiellońskim, na Wydziale Architektury Poli-
techniki Krakowskiej, w Studium fotografii ZPAF 
oraz Krakowskiej Szkole Filmowej. Prowadzi 

Nowa wystawa
Galeria Sztuk Wizualnych Vauxhall w Krzeszowicach zaprasza na wystawę Konrada Pollescha „NINA”, na której autor prezentuje fotograficzne 
akty jednej modelki.

również warsztaty z dawnych szlachetnych 
technik fotograficznych jak guma chromianowa 
czy brąz van dyke. Jest autorem zdjęć dzieł sztuki 
do licznych publikacji w prasie i albumach. Jego 
prace znajdują się w wielu muzeach w Polsce i za 
granicą. W 2022 roku za całokształt twórczości 
otrzymał Nagrodę Miasta Krakowa w dziedzinie 
„kultura i sztuka”.

Organizator/miejsce wystawy: Galeria Sztuk 
Wizualnych Vauxhall w Krzeszowicach, ul. dr. J. 
Walkowskiego 1

Kurator wystawy: Kamil Kłeczek

Patronat honorowy: Burmistrz Gminy Krzeszo-
wice

Patronat medialny: Radio Kraków

Wernisaż: 8 września 2023, godz. 19.00

Wystawa czynna do: 13 października 2023

Imaginarium
W lipcu i sierpniu w Centrum Kultury 
i Sportu odbywały się kolejne już arty-
styczne warsztaty wakacyjne prowa-
dzone przez plastyczkę Barbarę Dec.
Tegoroczne wakacje były niezwykle twór-
cze dla młodych adeptów sztuki uczest-
niczących w warsztatach Imaginarium II 
i III. Rzeźby, grafiki japońskie, cyjanotypie, 
obrazy – powstało ich tak wiele, że można 
by zapełnić małe muzeum, a byłoby co 
oglądać. Pokaz umiejętności, kreatywno-
ści i ogromnej wyobraźni, której niejeden 
artysta mógłby pozazdrościć – tak można 
podsumować twórcze działania uczestni-
ków. Warto pielęgnować te talenty, może 
wyrośnie z nich artystka lub artysta, o któ-
rym będziemy się kiedyś uczyć z podręcz-
ników albo oglądać ich prace w galeriach? 
Do zobaczenia w następne wakacje.

Red.
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Nowe Horyzonty Edukacji Filmowej to filmy dostosowane do różnych 
poziomów edukacji, a w Centrum oferta skierowana jest do uczniów 
szkół podstawowych (kl. 1-3, 4-6, 7-8). Cykle tematyczne oparte na war-
tościowych filmach, dopełnione są o prelekcje, karty pracy, scenariusze 
lekcji oraz analizy psychologiczne. Przygotowane materiały dydaktyczne 
stanowią pomoc dla nauczycieli w realizacji podstawy programowej 
poszczególnych przedmiotów. NHEF wzbogaca programy wychowawczo-
-profilaktyczne szkół z naszej gminy. Program NHEF pozostaje w zgodzie 
z podstawą programową Ministerstwa Edukacji Narodowej. 

Projekcje filmowe dla szkół
Rusza kolejna edycja programu Nowe Horyzonty Edukacji Filmowej. Projekt, realizowany przez Centrum Kultury i Sportu w Krzeszowicach, 
skierowany jest do nauczycieli i uczniów ze szkół w gminie Krzeszowice. Seanse odbywają się w sali kinowej w Miejsko-Gminnej Bibliotece 
Publicznej im. K. Wyki w Krzeszowicach.

Marian Lewicki: Wydałaś trzy tomiki poezji („Sporysz”, „Pod wezwa-
niem” i „Zimowanie”), a ostatnio zbiór opowiadań „Białe noce”. Wszyst-
ko to w 8 lat. Myślę, że ten czas sporo o Tobie mówi. Pracujesz w swoim 
tempie i na swoich warunkach. W czasach, kiedy wszystko musi być na 
już i do tego efektowne, nieważne w jakiej jakości, Ty piszesz i publiku-
jesz, kiedy jesteś pewna, że to, co chcesz powiedzieć, jest odpowiednio 
dojrzałe.

Urszula Honek: Właściwie prawie 
dziesięć lat, ponieważ na wydanie de-
biutanckiego tomu czekałam półtora 
roku. Piszę tylko wtedy, gdy mam coś 
do powiedzenia. Zdarza się, że nie 
jestem w stanie napisać ani jednego 
wiersza przez kilkanaście miesięcy, 
a potem następuje u mnie krótkotrwa-
łe wzmożenie. Z prozą jest inaczej. Kie-
dy znalazłam pomysł na „Białe noce”, 
to pracowałam intensywnie; niemal 
każdego dnia przez kilka godzin. Proza 

– w moim przypadku – wymaga regularności. Sprzyja mi, gdy zachowuję 
łączność z tekstem, jestem skupiona tylko na pisaniu. Musiałam wtedy 
brać bezpłatne urlopy, bo pracowałam jeszcze na etacie. Nie było to łatwe. 
Nigdzie mi się jednak nie spieszy. Zamierzam wydawać książki tylko wtedy, 
gdy będę ich pewna. 

M.L.: Jak zaczęła się Twoja przygoda z pisaniem? Czy zawsze marzyłaś 
o tym, żeby być poetką i pisarką?
U.H.: Nie marzyłam o pisaniu. Moje dziecięce pragnienia były skierowane 
w stronę śpiewu. Okazało się jednak, że kompletnie tego nie potrafię. Pisać 
zaczęłam, gdy miałam dwanaście lub trzynaście lat. Były to wiersze, oczy-
wiście nieudane. Jednak zawsze lubiłam pisać wypracowania. Jako jedyna 
w klasie czekałam na dzień, gdy będzie sprawdzian i na dwóch lekcjach 
języka polskiego trzeba będzie napisać rozprawkę lub wypracowanie. 
Kiedyś nawet zostałam po lekcjach, bo tak się rozpisałam, że nie mogłam 
skończyć. Pisanie było dla mnie bardzo stymulujące. Doświadczałam wtedy 
intensywnych emocji, ćwiczyłam wyobraźnię. 

M.L.: W swojej twórczości dotykasz różnych tematów i używasz różnych 
form literackich. Skąd czerpiesz inspiracje do pisania?
U.H.: Z życia i wyobraźni. Wydaje mi się, że tylko w tej parze da się coś 
stworzyć. 

M.L.: Czy masz jakieś rytuały lub przygotowania przed rozpoczęciem 
pisania? Jak wygląda Twój proces twórczy?
U.H.: Na pewno potrzebuję ciszy i spokoju, a także poczucia, że nie mam 
nic do załatwienia. Właśnie kończę pisać tom poetycki. Przy nim pracowa-
łam głównie w nocy. Wiersze – co zdarzyło się po raz pierwszy – zapisywa-
łam głównie na telefonie. Zaczęłam też częściej wyjeżdżać na Podkarpacie, 
do Wyszowatki – pięknej popegeerowskiej wsi. Służyła mi samotność; 
siedziałam po nocach, oglądałam horrory i pisałam. Otwierałam okna i pa-
trzyłam w noc. Było kompletnie ciemno i cicho. 

M.L.: Jakie wyzwania napotkałaś w swojej karierze pisarskiej i jak sobie 
z nimi poradziłaś?

U.H.: Nie wiem, czy w moim przypadku słowo kariera jest najlepsze 
(śmiech). Początki nie były łatwe. Musiałam czekać na wydanie książki, nikt 
mi wtedy nie zapłacił za publikację i sprzedaż. Pisanie jest dla długodystan-
sowców. Nigdy nie zastanawiam się, jakie korzyści przyniesie mi kolejna 
książka. Nie po to piszę. Nauczyłam się cierpliwości i pokory. 

M.L.: Wszystkie Twoje publikacje zostały świetnie przyjęte. „Białe noce” 
zostaną wydane w Wielkiej Brytanii. Otrzymałaś wiele nominacji, na-
gród, stypendiów. Jakie to ma dla Ciebie znaczenie?
U.H.: To wszystko jest oczywiście bardzo miłe. Nagrody traktuję jako przy-
wilej, który umożliwia mi pracę nad kolejną książką. Jestem za nie wdzięcz-
na, ale nie są dla mnie najważniejsze. Pisałabym tak samo bez nagród. 
Muszę oczywiście też pracować zawodowo, bo z samego pisania nie da 
się wyżyć. Współpracuję z „Tygodnikiem Powszechnym” i Wydawnictwem 
Czarne. Znam pisarki i pisarzy, którzy są świetni, a nie dostają nagród. 
W wyborze tej drogi podejmuje się ryzyko. 

M.L.: „Białe noce” zostały nominowane do Nagrody Literackiej im. Witol-
da Gombrowicza. Członek kapituły, Zbigniew Kruszyński, w zakończeniu 
uzasadnienia dla nominacji dla „Białych nocy” powiedział: „Urszula 
Honek, nowy, wyrazisty głos w polskiej prozie. „Białe noce”, wspaniała 
książka. Zazdroszczę tym, którzy lekturę mają jeszcze przed sobą”. Moja 
własna refleksja na temat tej książki to brak możliwości włożenia Twojej 
literatury do jakiejś znanej mi szufladki. 
U.H.: To spory komplement, dziękuję! Nie miałabym śmiałości mówić, 
gdzie umieściłabym „Białe noce”. Wiem jednak, jakie tematy zajmują mnie 
od lat. Drążę ciemność. A nade wszystko interesuje mnie ludzka samotność 
i rozpacz. 

M.L.: Poza literaturą jesteś miłośniczką kinematografii. W Krzeszowi-
cach prowadzisz Dyskusyjny Klub Filmowy „Siódmy Kontynent”. Miesz-
kasz w Krakowie i na Podkarpaciu, a od pewnego czasu, z powodów za-
wodowych, musisz chyba sporo podróżować. Jak sobie z tym wszystkim 
radzisz?
U.H.: Z DKF-u jestem bardzo dumna. Pamiętam, że przeprowadziłam się do 
Krzeszowic i przyszłam do Tomasza Piechoty z pomysłem założenia klubu. 
Wykazał się wielką przychylnością; to była bardzo miła i przyjazna współ-
praca. Cieszę się, że mogłam ją kontynuować. Na początku przychodziło 
kilka osób. Pierwszym filmem, który pokazałam, było „Rozstanie” Farhadie-
go, a potem „Powrót” Zwiagincewa i „Polowanie” Vinterberga. Byłam wtedy 
szalenie nieśmiała, do dziś mam tremę przed prelekcjami, ale atmosfera 
w  klubu jest wyjątkowa. Dzięki publiczności! Teraz przychodzi bardzo 
dużo ludzi, ciągle pojawiają się nowe twarze. Krzeszowice są w ogóle dla 
mnie bardzo ważne. Lubię to miejsce ze względu choćby na Stanisława 
Czycza. Przede wszystkim jednak w Krzeszowicach przytrafiła mi się rzecz 
niezwykła: poznałam Marysią Ostrowską, z którą się bardzo mocno zaprzy-
jaźniłam. To wielki dar. Wracając jednak do przemieszczania się i wyjazdów: 
ostatni rok był rzeczywiście intensywny, sporo podróżowałam. Teraz mam 
więcej spokoju. W tym wszystkim jest ważne, żeby mieć miejsca i ludzi, do 
których można wracać. 

M.L.: Dziękuję za rozmowę.

Projekt będzie realizowany od października 2023 do kwietnia 2024. Szcze-
gółowe informacje znajdują się na stronie www.ckiskrzeszowice.pl. Zapisy 
odbywają się przez formularz: https://panel.nhef.pl/zgloszenie. Ilość miejsc 
jest ograniczona – decyduje kolejność zgłoszeń. Pierwszeństwo mają klasy 
kontynuujące udział w projekcie. Wszystkich zainteresowanych prosimy 
o kontakt z Martą Smutek – koordynatorem projektu – pod numerem  
tel. 571-401-011. 

Red.

Pisanie jest dla długodystansowców
Z Urszulą Honek – pisarką, poetką, laureatką wielu nagród literackich – rozmawia Marian Lewicki.
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Sukces Baletnic 
Pragniemy z radością podzielić się fanta-
stycznymi wiadomościami, które dotarły do 
nas z Bragi, z Portugalii. Baletnice z Amazing 
Dance Studio zdobyły prestiżowe 4 miejsce 
na międzynarodowym konkursie tanecznym 
Dance World Cup 2023!
Konkurs zgromadził na trzech scenach aż 120 
tysięcy uczestników z 62 krajów. W tak ogromnej 
i utalentowanej grupie nasze tancerki z Małopol-
ski zadziwiły swoimi umiejętnościami jurorów 
oraz publiczność, prezentując cztery różne 
choreografie, w czterech różnych kategoriach. 
Wśród nich był taniec bułgarski, taniec ukraiński, 
taniec hiszpański i Tarantella, która zdecydowa-
nie skradła show i zapewniła im czwarte miejsce 
na świecie!

Ze s p ó ł  d z i ę k u j e  w s z y s t k i m  s p o n s o ro m , 
a w szczególności Województwu Małopolskiemu 
– głównemu partnerowi przedsięwzięcia.

Red.

W konkursie wzięli udział uczestnicy z Grecji, 
Szwecji, Wietnamu czy Chin. Jury, pod przewod-
nictwem prof. dr hab. Włodzimierza Zalewskie-
go, w składzie: dr Roma Owsinska, Ole Jørgen 
Kristiansen, Arnold Rutkowski, dr Katarzyna 
Haras, dr Monika Świostek, prof. dr hab. Jacek 
Ozimkowski, prof. dr hab. Piotr Kusiewicz, Ok-
sana Myronchuk, prof. dr hab. Agata Kobierska 
oraz Krzysztof Aureliusz Łuczyński (dyrektor ar-
tystyczny), w dniach 10-12 lipca, przesłuchiwali 
uczestników występujących  w trzech katego-
riach wiekowych. Wyniki zostały ogłoszone pod-
czas koncertu laureatów. Wyłonienie laureatów 
nie było proste z uwagi na bardzo wysoki poziom 
wydarzenia, dlatego też niektóre nagrody były 
przyjęte ex aequo. Wyniki konkursu można zna-
leźć na stronach internetowych Organizatorów.

Konkurs został objęty patronatem honorowym 

wicemarszałka Małopolski Łukasza Smółki, bur-
mistrza gminy Krzeszowice Wacława Gregorczy-
ka, przy wsparciu finansowym starosty Powiatu 
Krakowskiego Wojciecha Pałki, a także medial-
nym, m.in. TVP KULTURA, TVP 3 KRAKÓW, RADIO 
KRAKÓW, ALENUTY.PL, DZIENNIK PODHALAŃSKI, 
NOWYTARG24.TV, GWAREK MAŁOPOLSKI, MA-
GAZYN KRZESZOWICKI.

Po konkursie, w dniach 13-23 lipca, miało miejsce 
drugie wydarzenie z inicjatywy „Śpiewanie bez 
granic” – Międzynarodowy Festiwal Wokalny, 
podczas którego odbyły się m.in. warsztaty 
wokalne w Chochołowie i koncerty w Kościele 
w Chochołowie, Klasztorze o. Karmelitów w Czer-
nej, na Zamku Rabsztyn, Zamku Tenczyn oraz 
w Miejskim Centrum Kultury w Nowym Targu. 
Poza wymienionymi powyżej osobami wystąpiła 
również Julia Fercho, Jadwiga Postrożna, pia-

nistki: Katarzyna Starzycka, Tatiana Shvets, Anna 
Głowa-Łobodzińska, dyrygenci: Małgorzata Lan-
ger-Król, Maksymilian Żelazny oraz Mieczysław 
Smyda z orkiestrą ARTE SYMFONIKO. Za fotore-
lację dziękujemy Małgorzacie Winiarskiej oraz 
za rejestrację video ogromne podziękowania 
należą się Grzegorzowi Żbikowi.

Czy to „druga Krynica”? Mamy nadzieję! Bo tak 
właśnie Festiwal został okrzyknięty podczas kon-
certu finałowego. Nasza wszystkich w tym rola, 
by tę Krynicę przyjąć.

Serdecznie zapraszamy do dołączenia do zespo-
łu wokalnego „Śpiewanie bez granic”. NAPISZ DO 
NAS! E-mail: spiewaniebezgranic@gmail.com

Organizatorzy

Wokalne święta
Po raz kolejny w Krzeszowicach odbył się Międzynarodowy Konkurs Wokalny im. Moniki Swarowskiej-Walawskiej ŚPIEWANIE BEZ GRANIC. Trze-
cia edycja wydarzenia odbyła się w Państwowej Szkole Muzycznej im. Z. Noskowskiego w Krzeszowicach.
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Oto lista naszych lokalnych dobroczyńców, którzy nie pozo-
stali obojętni na potrzeby kultury wyższej: Bank Spółdziel-
czy w Krzeszowicach, Meblarnia Krzeszowice, F.P.H.U. Profix 
Krzeszowice, Firma Kosmetykipro.pl, Firma „Jan” Janusz Janas 
Krzeszowice, Stabil Chrzanów, Greencomp Krzeszowice, Greco 
RTV AGD Krzeszowice, Ig Sklep papierniczo-zabawkowy Krze-
szowice, Smółka Serwis Wola Filipowska, Firma cateringowa 
Finezja Ostrężnica, ODO Dorota Marek Czerna, Styrobud Tade-
usz Molski Krzeszowice, Oknostyl Fabryka Stolarki Budowlanej 
Krzeszowice oraz dwie osoby fizyczne, które pragną pozostać 
anonimowe.

Cantate Anima to chór z ponad trzydziestoletnią tradycją, działający 
w Tenczynku. Od niedawna przy chórze działa kameralny zespół instru-
mentalny Con il cuore. Razem tworzymy sporą muzyczną rodzinę, skupia-
jącą nie tylko zawodowych muzyków, ale również ludzi różnych zawodów 
w bardzo rozległym przedziale wiekowym: uczniów szkół podstawowych, 
średnich, studentów, osoby różnych profesji, czynnych zawodowo, jak 
również osoby, które są już na zasłużonej emeryturze. Wszystkich nas łączy 
wspólna pasja – muzyka. Warto wspomnieć, że niejednokrotnie współ-
pracują z nami muzycy Filharmonii i Opery Krakowskiej, podkreślając 
fantastyczną atmosferę i serdeczność panującą w zespole. Tak więc drogi 
czytelniku, jeżeli kochasz muzykę, a do tej pory śpiewałeś pod prysznicem 
czy do lustra, nasze drzwi stoją dla Ciebie otworem. Serdecznie zaprasza-
my do współpracy.

Nasi instrumentaliści to głównie zawodowi muzycy, grający na wielu 
instrumentach. Od dawna marzyliśmy, by wzbogacić nasze instrumenta-
rium o obój. Niestety leżało to poza naszymi finansowymi możliwościami. 
Utrzymujemy się ze środków własnych, wstęp na nasze koncerty jest 
bezpłatny. Jako że jesteśmy zespołem lokalnym, ściśle związanym z gmi-
ną Krzeszowice, postanowiliśmy zwrócić się o pomoc w sfinansowaniu 
zakupu instrumentu do naszych lokalnych przedsiębiorców. Pragniemy 
z całego serca podziękować lokalnym firmom (i nie tylko) za finansowe 
wsparcie naszego marzenia. To dzięki tym konkretnym ludziom był moż-
liwy zakup instrumentu za 9000 PLN. To dzięki nim utwór Enio Moricone  
pt. „Obój Gabriela” z filmu „Misja” w końcu zabrzmi tak, jak życzył sobie 
tego kompozytor. To dzięki nim pierwsze takty „Poloneza”  Wojciecha Kila-
ra z filmu „Pan Tadeusz” w końcu nabiorą właściwego wyrazu i charakteru. 
Jeszcze raz z całego serca pięknie dziękujemy i oczywiście zapraszamy na 
nasze koncerty. 

Kontakt z zespołem: tel. 604 271 548, mail: edyta.sk1@wp.pl

Emanuela Rejdych-Warmińska

Cantate Anima dziękuje lokalnym przedsiębiorcom
Wielu z Państwa zna nas już z działalności artystycznej. Wielu z Was przychodzi na nasze koncerty, po których otrzymujemy wiele bardzo miłych 
słów. Tym, którzy nas nie znają, przekazujemy kilka informacji.

Muzyka to moja pasja
Z Sandrą Gąsior – laureatką Festiwalu Piosenki Francuskiej, uczenni-
cą krzeszowickiego Liceum Ogólnokształcącego – rozmawia Marian 
Lewicki.
Marian Lewicki: Cieszę się, że mogę z Tobą rozmawiać, Sandro. Opo-
wiedz nam, jak zaczęła się Twoja przygoda z muzyką i śpiewaniem? 
Czy była jakaś konkretna chwila, która skierowała Cię w stronę tego 
pięknego hobby?  
Sandra Gąsior: Już od najmłodszych lat muzyka towarzyszyła mi w życiu. 
Odkąd pamiętam, uwielbiałam sobie podśpiewywać i to sprawiało mi 
ogromną frajdę. Jako mały przedszkolak bardzo lubiłam występować pod-

czas przedstawień i już wtedy czułam, że scena 
to moje miejsce.

M.L.: Trzecie miejsce na Krakowskim Festiwa-
lu Piosenki Francuskiej to naprawdę znakomi-
te osiągnięcie. Skąd czerpiesz inspirację, jak 
wybierałaś piosenki konkursowe? 
S.G.: Piosenka eliminacyjna była narzucona dla 
wszystkich uczestników, taka sama. Natomiast 
utwór, który wybrałam do późniejszych eta-
pów, zaproponował mój tata.

M.L.: Jak zareagowałaś, kiedy okazało się, że weszłaś do ścisłego finału 
festiwalu i ostatecznie zajęłaś w nim trzecie miejsce? Jaka była reakcja 
twoich najbliższych? Jak odebrali Twój sukces koleżanki i koledzy?
S.G.: Nie ukrywam, że w tamtym czasie byłam w szoku, ponieważ nie spo-
dziewałam się tego. Było i jest to dla mnie duże wyróżnienie. Moi najbliżsi 
są ze mnie dumni, zresztą to właśnie oni od zawsze mnie wspierali i dopin-
gowali w dążeniu do wybranych celów. Koleżanki i koledzy, swoją obecno-
ścią podczas występu, dodali mi otuchy, za co jestem im bardzo wdzięczna. 
Wydaje mi się, że cieszą się wraz ze mną tym szczęściem.

M.L.: Czy język francuski i kultura tego kraju mają dla Ciebie szczególne 
znaczenie?

S.G.: Uważam, że francuski to naprawdę piękny język, a poza tym intere-
suje mnie kultura tego kraju. Marzę o tym, aby kiedyś zwiedzić to urokliwe 
państwo i poznać je lepiej. Francja to miejsce, które ma ciekawą historię 
i pełne jest wielu zabytków i muzeów godnych zobaczenia. Pasję do Francji 
zaszczepiła we mnie moja nauczycielka języka francuskiego – Pani Anna 
Kitka.

M.L.: Jestem pod wrażeniem, że pomimo sukcesu na festiwalu, pozosta-
jesz tak skromną osobą. Jak to się stało, że potrafisz zachować równowa-
gę między swoimi osiągnięciami a pokorą?
S.G.: Jestem osobą, która woli czasem pozostawiać pewne rzeczy dla siebie 
i nie lubię się nimi afiszować.

M.L.: Opowiedz nam trochę o swoich doświadczeniach z amatorskim 
śpiewaniem w domu, zwłaszcza w duecie ze swoją młodszą siostrą. 
S.G.: Wraz z moją młodszą siostrą uwielbiamy wspólnie śpiewać. Śpiew 
traktujemy jako wspólną zabawę i formę rozrywki, jest to nieodłączną część 
naszego dnia.

M.L.: Czy planujesz kontynuować rozwijanie swojego talentu muzyczne-
go w przyszłości? Czy może widzisz w muzyce coś więcej niż tylko hobby? 
Może być to ważna część Twojego życia zawodowego.
S.G.: Wiem, że muzyka już na zawsze pozostanie w moim sercu, nawet gdy 
nie będę spełniała się w niej zawodowo. Owszem pragnę rozwijać to pięk-
ne hobby, gdyż jest to dla mnie forma odpoczynku. Na razie jest to moja 
pasja, którą chcę wciąż rozwijać.

M.L.: Na koniec, czy jest jakaś piosenka francuska, którą chciałabyś nam 
polecić? Może to być kawałek, który ma dla Ciebie szczególne znaczenie 
lub po prostu coś, czym chciałabyś podzielić się z czytelnikami „Magazy-
nu Krzeszowickiego”. 
S.G.: Myślę, że godne uwagi są piosenki, które wykonywałam podczas festi-
walu. Oprócz tego, że przekazują piękne wartości, mają dla mnie ogromne 
znaczenie. Słowo, które kieruję do czytelników: Nie bójcie się i pielęgnujcie 
swoje pasje. 

M.L.: Dziękuję za rozmowę.
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Wrzesień  
w Bibliotece

Angielski z Top English – bezpłatne zaję-
cia dla dzieci (obowiązują zapisy)

Sobota, 02.09.2023, godz.10:00 i 11:00

Sobota, 09.09.2023, godz.10: 00 i 11:00

Spotkanie Dyskusyjnego Klubu Książki  
– czwartek 7.09.2023 – godz. 16.30-18.00.

W sobotę, 09.09.2023, biblioteka zapra-
sza na Narodowe Czytanie. W tym roku 
czytamy fragmenty „Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej.

Godz.11:00 – wspólne czytanie dzieła 
pod pomnikiem gladiatora na krze-
szowickim rynku, a około godz. 12:15  
– kawa z ekranizacją dzieła w sali ki-
nowej biblioteki. W razie deszczowej 
pogody czytanie odbędzie się w sali 
konferencyjno-kinowej biblioteki.

15.09.2023 – piątek, godz. 18.00 – spo-
tkanie z Borysem Tynką – „Spacerownik 
po Zakopanem”. 

16.09.2023 –  Biblioteczny Piknik Ro-
dzinny: II Dzień Prażaby w Czatkowicach 
zorganizowany przy współpracy z Osie-
dlem Czatkowice przy wsparciu Kopalni 
Wapienia „Czatkowice” sp. z o.o. należą-
cej do Grupy Tauron.

22.09.2023 – godz.18.00 – seans Dysku-
syjnego Klubu Filmowego – sala konfe-
rencyjno-kinowa biblioteki, II piętro.

29.09.2023 – piątek godz. 18.00 – spo-
tkanie autorskie z Pauliną Nowak-Szu-
ster i Gabrielem Szusterem, autorami 
książki „Tatrzańskie Ochotnicze Pogoto-
wie Ratunkowe (1909-2009)”.

Wystawy:

29.08 – 20.09.2023 – wystawa prac 
Grzegorza Kowalczyka – naszego ko-
legi bibliotekarza. Tematami wystawy 
będą mozaika diamentowa, origami 
modułowe, malowanie po numerach, 
obrazy z puzzli, puzzle drewniane oraz 
kartonowe modele przestrzenne 3D do 
sklejania.

21.09.2023 – godz. 11.00 – wernisaż 
wystawy „Sztuka niejedno ma imię”  
– prezentowane będą prace uczestni-
ków zajęć terapeutycznych Środowisko-
wego Domu Samopomocy Caritas Archi-
diecezji Krakowskiej w Woli Filipowskiej.

Więcej informacji na stronie:  
www.bibliotekakrzeszowice.pl

Sierpniowe  
pielgrzymowanie
W drugim z wakacyjnych miesięcy wielu ludzi 
podejmuje trud pielgrzymowania, którego 
celem są miejsca kultu Maryjnego. Często-
chowa jest chyba w tym czasie najbardziej 
oblegana i właśnie tam, u tronu Jasnogór-
skiej Madonny, wierni zostawiają swe troski 
i kłopoty, prosząc o opiekę i dziękując za 
otrzymane dary.
Krakowska Piesza Pielgrzymka wyruszyła w tym 
roku spod Wawelu po raz czterdziesty trzeci, 
a wierni z Krzeszowic już drugi raz mogli wę-
drować jako samodzielna grupa zorganizowana 
w ramach wspólnoty VI. Nie znaczy to, że wcze-
śniej nikt z Krzeszowic nie podejmował trudu 
pielgrzymowania. Krzeszowice mają bowiem 
kilkudziesięcioletnią tradycję, którą zapocząt-
kował ks. proboszcz Julian Bożek, pośrednicząc 
w zapisach swych parafian.

Doskonale pamiętam 6 sierpnia 1985 roku, jakby 
to było wczoraj. Jako młoda dziewczyna poszłam 
na V Pieszą Pielgrzymkę Krakowską pierwszy raz. 
Wieczorem, w dniu poprzedzającym wyjście, 
ks. Julian Bożek odprawił Mszę Świętą dla krze-
szowickich parafian decydujących się pójść na 
pątniczy szlak. Pomógł też zorganizować dla nas 
transport powrotny z Częstochowy. Czasy były 
trudne. O wodzie w butelkach, sokach w kartoni-
kach i podjeżdżających podczas postojów Toi To-
i-ach, nikt wówczas nie słyszał. Noclegi głównie 
były w stodołach, a poczęstunek na trasie zdarzał 
się rzadko. W takich warunkach wielu z nas, krze-
szowiczan, tych jeszcze żyjących, ale również 
już zmarłych, chodziło co roku na pielgrzymkę, 
nosząc w sercach prośby nie tylko osobiste, ale 
i te, o które prosili inni.

Dziś pielgrzymi mają wiele udogodnień. Mam 
szerokie pole porównania, bo dane mi było cho-
dzić na Krakowską Pieszą Pielgrzymkę zarówno 
dawniej (1985-1990), jak i dziś (2010-2023). 
Oczywiście są takie same elementy, jak zmę-
czenie i ból nóg, Godzinki śpiewane o poranku, 

konferencje wygłaszane w czasie drogi, wspólna 
modlitwa, śpiew czy pogodne wieczorki. Przypo-
minając sobie odległe czasy pierwszych Pielgrzy-
mek, mam w pamięci spotkanych ludzi i dobro 
od nich otrzymane w postaci rozmów, wspólnie 
spędzonych radosnych chwil i dzielenie się 
jedzeniem. Nigdy nie zapomnę, jak mnie, pięt-
nastolatkę podążającą bez rodziców czy kogoś 
dorosłego z rodziny, nakarmiły panie z Krzeszo-
wic. Na wspólnym noclegu widząc, że nie mam 
już co jeść, zaprosiły mnie na posiłek. Do końca 
wdzięczna pozostanę rodzinie Wieczorków za 
pomoc w pokonaniu pierwszych kryzysów (dziś 
księżom Robertowi i Krzysztofowi, a wówczas 
klerykom wędrującym z tatą i mamą), nieżyją-
cym już paniom Jadzi Orwat i Basi Hochół (po 
latach spotkałam ją, pracując w Domu Dziecka, 
gdzie przychodziła jako wolontariuszka przygo-
towywać do Pierwszej Komunii Świętej naszych 
wychowanków) i również nieżyjącemu już  
p. Romanowi Wójcikowi, niosącemu zawsze 
krzyż grupy 13, do której krzeszowiccy parafianie 
byli w latach 80. dopisywani, choć zdarzyło się, 
że wędrowaliśmy w grupie 7 Franciszkanów, 
dzieląc radość „Braciszków” zarażających swym 
hasłem „Pokój i dobro”.

Ludzi, których poznałam na Pielgrzymkach, jest 
dużo więcej, i nie sposób wymienić wszystkich 
z imienia i nazwiska. Łączą nas jednak wspo-
mnienia i trud tamtego pielgrzymowania w cza-
sach, kiedy bez dzisiejszych udogodnień ludzie 
szli do stóp Jasnogórskiej Pani, nie zważając na 
nic. Cieszę się, że wciąż są tacy, którym nie jest żal 
poświęcić wakacyjnego tygodnia na Pielgrzym-
kę, która jest formą rekolekcji w drodze i nie zwa-
żając na nic, idą, ciągle idą w skwarze, w trudzie, 
w deszczu, wierni słowu Boga wciąż.

Agnieszka Wołodko
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Znać Bartka, to był zarówno zaszczyt, jak i szczęście. Gdyby przyszło wy-
mieniać jego cechy, to można by na każdą literę alfabetu znaleźć przynaj-
mniej kilka określeń. Był zarówno ambitny, jak i błyskotliwy, cierpliwy oraz 
dojrzały ponad wiek. Elokwentny, figlarny, grzeczny i dobrze wychowany. 
Miał wyjątkowe poczucie humoru, a inteligentny był ponadprzeciętnie. Je-
dyny w swoim rodzaju, kulturalny, lubiący piłkę nożną. Łatwo nawiązywał 
kontakty, był miły oraz nad wyraz skromny. Na „p” należałoby powiedzieć, 
że pokorny, bo Bartek przyjął, co los mu przyniósł i nie dyskutował, przynaj-
mniej nigdy głośno. Na kończące alfabet „z”, oprócz zagorzały kibic, trzeba 
by powiedzieć: zaangażowany działacz na rzecz osób niepełnosprawnych. 
Bartek bezinteresownie wspierał różne kampanie i akcje, które poruszały 
tematykę barier, w tym architektonicznych, uniemożliwiających osobom 
na wózku pełne uczestnictwo w życiu społecznym.

Chyba nikt, kto znał Bartka, nie słyszał narzekań z jego ust, a przecież miał-
by powody. Przez całe życie przykuty był do wózka, ale nie w jego stylu było 
ubolewanie nad tym. Niepełnosprawność nie przeszkodziła mu ani w stu-
diowaniu, ani poruszaniu się pociągami czy komunikacją miejską. W pod-
jęciu pracy również mu nie przeszkodziła, jak i zrobieniu prawa jazdy czy 
ekstremalnych sportach. Tak się czasem zastanawiałam, jak to jest, że tyle 
energii, pomysłów i chęci do działania, mieściło się w takim drobnym ciele?

Bartek był wszędzie: działał w krakowskiej Klice, krzeszowickich Obuzkach, 
jeździł na mecze, jako zagorzały kibic Wisły, był na obozach, które współor-
ganizował i innych wyjazdach. Poza tym normalnie pracował. Znały go rze-
sze ludzi, dla których był niezwykle otwarty. Kiedy kilka lat temu zaprosiłam 
Bartka do szkoły podstawowej, w której pracuję, aby opowiedział dzieciom 
o tym, jak wiele można w życiu robić pomimo ograniczeń zdrowotnych, 

najpierw spotkaliśmy się sami, by omówić szkielet szkolnego spotkania 
i nakreśliliśmy tematykę. Dopiero potem zadrżałam, że któryś uczeń może 
w sposób spontaniczny zadać Bartkowi trudne pytanie i podzieliłam się 
tymi obawami z nim.

- Trudne? – uspokoił mnie.

Dla Bartka nie było trudnych pytań. Miał niesamowity dystans do swej nie-
pełnosprawności i do życia, który powodował, że nie było żadnych barier 
w rozmowie. Tłumaczył mi, rozwiewając moją wątpliwość, że będzie starał 
się odpowiadać na każde zadane pytanie. Nawet to, które może wydawać 
się krępujące. Co wyniosłam z tamtego spotkania w szkole? Ogromną lek-
cję pokory i optymizmu. Uderzając się w piersi, słuchałam tego, co Bartek 
mówił dzieciom i pogrążałam w niekorzystnej dla mnie samoocenie, uświa-
damiając sobie, jak bardzo jestem leniwa, tracę czas na tak zwanie „nic 
nierobienie” i nie wykorzystuję tego, co otrzymałam w darze od Pana Boga. 
Bo Bartek o Panu Bogu mówił dużo i wcale, choć nikogo by to nie zdziwiło, 
nie obrażał się na Niego za to, że urodził się niepełnosprawny.

Otoczony miłością rodziców, rodzeństwa, rodziny, sąsiadów i przyjaciół żył 
realizując swe pasje, pomysły i marzenia. Innym dawał więcej, niż sam mógł 
otrzymać. Niesamowite dla mnie było to, że zawsze, kiedy się spotykaliśmy, 
zatrzymywał się i zamieniał choć kilka zdań. Każdorazowo kończył rozmo-
wę, prosząc o pozdrowienie mojego męża i dzieci, dopytując, co tam u nich 
słychać i wymieniając ich imiona. To był nie tylko wyraz wysokiej kultury 
osobistej, ale też żywe zainteresowanie drugim człowiekiem, które Bartek 
wyrażał przy każdej okazji. Napotkany człowiek był dla niego szczególny. 
Dlatego robił dla innych, co tylko mógł.

Widziałam Bartka jako Mikołaja rozdającego prezenty, konferansjera, 
partnera w dyskusji, osobę pomagającą słabszym. Gdyby zebrać jego po-
mysły i chęć pomocy innym, to pracy starczyłoby dla wielu ludzi na wiele 
lat. Mówi się, że nie ma ludzi niezastąpionych, ale to nieprawda. Zastąpić 
można najwyżej kogoś w pracy, choć to nigdy nie będzie już tak samo wy-
konywana praca. W życiu zaś nikogo zastąpić się nie da. Bartka tym bardziej 
i pustka, która po nim pozostała, jest nie do wypełnienia, bo jak wspomnia-
łam, był to człowiek WYJĄTKOWO wyjątkowy. Jedyne pocieszenie, jakie 
mi przychodzi na myśl, to jest dla osób wierzących nadzieja na spotkanie 
z Bartkiem w innej, lepszej rzeczywistości i wiara w to, że tam, gdzie jest 
teraz, realizuje się dalej i jest szczęśliwy.

Bartku, pamięta o Tobie tak dużo ludzi, którzy Cię znali, podziwiali i uczyli 
się od Ciebie, jak żyć przyjmując pokornie przeciwności, które los zsyła. 
Nie umarłeś, ale wciąż jesteś z nami – we wspomnieniach, działaniu, reali-
zowanych pomysłach. Nigdy o Tobie nie zapomnimy! Wielkie dzięki Tobie, 
że byłeś tak otwarty dla innych oraz Rodzicom, że się Tobą dzielili z nami 
wszystkimi.

Agnieszka Wołodko

Wspomnienie o Bartku Reminie (1983-2023)
Wyjątkowy, bo niepowtarzalny, jest każdy człowiek, jednak Bartek Remin był WYJĄTKOWO wyjątkowy. Do wielu, spośród tych wszystkich, któ-
rzy go znali, nie dochodzi jeszcze, że odszedł i mówić o Nim można już tylko w czasie przeszłym.

„Tenczynianki” z bukietami 
ziół w Krakowie
15 sierpnia, jak co roku w święto Matki Boskiej Zielnej, Koło Gospodyń 
Wiejskich w Tenczynku pojawiło się z bukietami ziół na rynku krakow-
skim. 
Na zaproszenie Infułata Dariusza Rasia, pod opieką krakowianki z Kongre-
gacji Kupieckiej Stanisławy Gzyl, „Tenczynianki” od lat uświetniają uroczy-
stości w Bazylice Mariackiej. To piękne i wyjątkowe święto, a obecność pań 
w strojach krakowskich, z pachnącymi bukietami, dodaje mu rangi i wy-
jątkowego klimatu. Wcześniej kołem w Krakowie opiekowała się Elżbieta 
Kuźnik, która 13 lat temu zaprosiła Panie na uroczystości.

Staramy się zawsze przygotować jak najwięcej bukietów, w których mają się 
znaleźć różnorodne zioła i kwiaty polne (nawłoć, mięta, nagietki czy kwiaty 
polne). W tym roku było ich prawie 150. Rozdajemy je mieszkańcom Krakowa 
i turystom, a potem są one poświęcone podczas uroczystej Mszy Świętej. To 
piękna Polska tradycja, którą pielęgnujemy, promując także Tenczynek i gminę 

Krzeszowice. Projekt realizujemy przy wsparciu finansowym Gminy Krzeszo-
wice w ramach zadania „Tradycje łączą pokolenia – pielęgnowanie walorów 
regionalnej kultury ludowej”. 

Zbieranie ziół na łąkach w Tenczynku i przygotowanie tak dużej ilości 
bukietów to ogrom pracy, ale dla pań z koła to także wielka przyjemność, 
tym bardziej że sprawia to obdarowanym (bo bukieciki rozdawane są 
nieodpłatnie) wielką radość i jest bardzo doceniane przez organizatorów 
uroczystości.

Marzena Kubin
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Ale ziołowo! Ale pięknie! 
98 bukietów zgłoszonych do konkursu, kościół w Rudnie pachnący 
ziołami i kwiatami, wypełniony mieszkańcami z terenu powiatu kra-
kowskiego, chrzanowskiego, oświęcimskiego, a nawet z Warszawy, 
znakomita zabawa w Stodoła Club przy Muzeum Agatów w Rudnie – to 
wszystko miało miejsce w ramach 11. edycji wydarzenia ZIELE Z ZIÓŁ, 
którego organizatorami są Fundacja Kobieta w Regionie oraz Stowa-
rzyszenie Rozwoju Wsi Rudno.
Realizacja tegorocznego konkursu była możliwa dzięki wsparciu finan-
sowemu Powiatu Krakowskiego oraz wkładowi finansowemu i przede 
wszystkim osobowemu wszystkich Partnerów wydarzenia oraz wolonta-
riuszy. Przekazali oni upominki dla uczestników konkursu, przygotowali 
poczęstunek, udostępnili pomieszczenia. Kapela grała, gospodynie serwo-
wały zupę i ciasta, goście jedli, śpiewali i znakomicie się bawili.

Wszystkim z serca dziękujemy, szczególnie Staroście Powiatu Krakowskie-
go, Muzeum Agatów w Rudnie, Kołu Gospodyń Wiejskich w Rudnie, Zam-
kowi Tenczyn w Rudnie i Fundacji New Era Art oraz firmie Vivamus Kinga 
Kurlit-Heller. Nagrody, dyplomy, doniczki z ziołami i kwiatami wręczali: 
Wojciech Pałka – starosta Powiatu Krakowskiego oraz Marcin Wójtowicz – 
dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, wspólnie 
z organizatorami oraz członkami komisji oceniającej.

Bukiety oceniało jury w składzie: Monika Dudek – etnolożka, Barbara Pta-
sińska – prezeska Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Rudno, Wojciech Gałosz 
– przyrodnik, ekolog, Jakub Majcherek – ogrodnik, florysta. Sekretarz jury: 
Dorota Kurdziel. 

Bardzo dziękujemy wszystkim uczestnikom konkursu, którzy zadali sobie 
wiele trudu, by zebrać zioła i przygotować konkursowe ziele. Nie odpusz-
czamy i za rok znów spotykamy się w Rudnie.

Wyniki konkursu na tradycyjny bukiet na święto Matki Boskiej Zielnej:

KATEGORIA DZIECI

I miejsce ex aequo: Alicja Gaj, Róża Zabrzańska, II miejsce: Sebastian Walko-
wicz, III miejsce ex aequo: Mikołaj Rejdych, Antoni Dziedzic

KATEGORIA MŁODZIEŻ

I miejsce: Izabela Bojda, II miejsce ex aequo: Magdalena Chyla, Maja Ka-
dłuczka

KATEGORIA DOROŚLI INDYWIDUALNIE

I miejsce: Mateusz Leśniak, Oliwia Leśniak, II miejsce ex aequo: Renata Ka-
dłuczka, Zofia Wyrwik, Agnieszka Fermentowicz

DOROŚLI GRUPY

I miejsce: Koło Gospodyń Wiejskich z Czułowa, II miejsce: Koło Gospodyń 
Wiejskich z Zalasu, III miejsce: Koło Gospodyń Wiejskich Mętków, Świetlica 
Seniora z Tenczynka

Organizatorzy
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Tradycja ta w sposób szczególnie mocny 
kultywowana jest w Rudnie, gdzie od 11 lat 
odbywa się wydarzenie „Ziele z Ziół”. Być może 
wyjątkowo uroczyste obchody tego święta pod 
Zamkiem wiążą się w jakiś sposób z zamkową 
kaplicą? Wszak była to Kaplica pod wezwaniem 
Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny. Gdyby 
historia potoczyła się inaczej, być może 15 sierp-
nia na zamku świętowalibyśmy odpust.

Na początku XVII wieku kaplica została gruntow-
nie przebudowana przez Agnieszkę z Tęczyń-
skich Firlejową – późniejszą fundatorkę klasztoru 
w  Czernej. W rok po wielkim pożarze z 1768 roku 
kaplicę opuszczono, a w 1783 roku do kościoła 
w Tenczynku przeniesiono ciało Jana Tęczyń-
skiego. Część wyposażenia zamkowej kaplicy 
trafiło do okolicznych kościołów, a w nieodległej 
Morawicy – rodowej kolebce Tęczyńskich – znaj-
duje się obraz Matki Boskiej z Dzieciątkiem, który 
według tradycji pochodzi z kaplicy rudniań-
skiego zamku. Na fotografiach kaplicy z końca 
XIX wieku widoczne są jeszcze witraże. Do dziś 
zachowały się jedynie fragmenty żeber sklepien-
nych oraz charakterystyczne okrągłe okiennice.

Zamkowe historie
Święto Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny – w ludowej tradycji nazywane Świętem Matki Boskiej Zielnej. Tego dnia przynosimy do kościo-
ła tradycyjne bukiety z ziół, by je poświęcić – by chroniły od nieszczęść, choroby czy piorunów!

Kilka lat temu, opowiadając Wam o nabożeń-
stwie, które po kilkusetletniej przerwie odbyło 
się w jej murach, pisaliśmy, że kaplica „spogląda 
na nas smutnymi oczyma powybijanych witraży”. 
Retorycznie pytaliśmy, czy kiedykolwiek doczeka 
się remontu? Cieszymy się, że odpowiedź na to 
pytanie przychodzi tak prędko, i że jest twier-
dząca. Dzięki dofinansowaniu prac zabezpiecza-
jących przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego pierwsze prace zmierzające do 
jej zabezpieczenia rozpoczną się jeszcze w tym 
roku. 

Kaplica, poprzez swoją jedynie szczątkowo 
zachowaną architekturę, wzbudza olbrzymie 
zainteresowanie turystów. Słusznie! Po pierwsze 
– kaplice w zamkach prywatnych lokowane były 
nieczęsto. Po drugie – ta na Tenczynie, jak wynika 
z zachowanego inwentarza – była wyjątkowo 
zdobną. Po trzecie – kaplica i przylegający do 
niej skarbczyk skrywają jeszcze wiele mrocznych 
tajemnic, o których pewnie niedługo Wam opo-
wiemy.

Robert Szczuka
Zamek Tenczyn w Rudnie

Złotymi statuetkami, przyznanymi przez Woje-
wódzki Związek Rolników, Kółek i Organizacji 
Rolniczych w Krakowie, za wieloletnią pracę na 
rzecz organizacji kółek rolniczych, zostały ob-
darowane członkinie siedleckiego KGW: Anna 
Szlachta, Serafina Firek, Maria Ziąbek, Krystyna 
Chechelska, Elżbieta Molik, Zofia Kantor, Anna 
Wróbel, Janina Kulka, Marian Chmura, Paweł 
Szlachta. 

Program artystyczny przygotowały gospodynie 
z KGW Siedlec wraz z zaprzyjaźnionym zespołem 
Senior Band. Biesiada wraz z tańcami i pysznym 
menu trwała do późnych godzin wieczornych. 
Poczęstunek przygotowały gospodynie z KGW 
Siedlec pod bacznym okiem kucharza Pawła 
Szlachty. Panie przygotowały wystawę przesta-
wiającą swoje prace rękodzielnicze: haftowane 
obrusy, prace na szydełku, kwiaty z bibuły. Każdy 
uczestnik mógł się wpisać do księgi pamiątko-
wej, która jest już czwartą z kolei.

Swoją obecnością zaszczycili nas: Wacław Gre-
gorczyk – burmistrz gminy Krzeszowice, Adam 
Godyń – wiceburmistrz Gminy Krzeszowice, 
Andrzej Haręźlak – prezes WZRKiOR w Krakowie, 
Bogdan Laskosz – wiceprezes WZRKiOR w Krako-
wie, Grzegorz Małodobry – radny Rady Powiatu 
w Krakowie, Stanisława Maciejowska – radna 
Rady Miejskiej w Krzeszowicach, Stanisław Mo-
lik – sołtys sołectwa Siedlec, Mirosław Więcław 
– sołtys sołectwa Dubie, Janina Lasoń – prezes 
stowarzyszenia „Otwórzmy przed nimi życie”, 

75-lecie Koła Gospodyń Wiejskich w Siedlcu
Niecodzienne wydarzenie miało miejsce 29 lipca, w sobotnie popołudnie, w Siedlcu. Obchody rocznicowe KGW poprzedziła msza św. w Kaplicy 
Najświętszej Duszy Chrystusa Pana. Następnym punktem spotkania był przemarsz zaproszonych gości, członkiń Kół Gospodyń Wiejskich z gmi-
ny Krzeszowice oraz 2 pocztów sztandarowych (KGW Siedlec, OSP Siedlec) do budynku wiejskiego, przy wtórze marszowej muzyki. Przybyłych 
uczestników powitała przewodnicząca KGW Anna Szlachta. Były uroczyste przemówienia Andrzeja Haręźlaka i burmistrza gminy Krzeszowice 
Wacława Gregorczyka.
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Stanisława Cekiera – opiekunka Gminnych Kół 
Gospodyń Wiejskich.

Zadanie publiczne pn. „75-lecia Koła Gospodyń 
Wiejskich w Siedlcu” było realizowane przez 
Stowarzyszenie Społeczno-Kulturalne „RAZEM” 
oraz KGW w Siedlcu przy wsparciu finansowym 
z budżetu Gminy Krzeszowice, Województwa 
Małopolskiego, z Organizacji Kołek Rolniczych 
w Krakowie oraz KOSD Spółka komandytowa 
z siedzibą w Rudawie.

Przewodnicząca KGW w Siedlcu Anna Szlachta, 
składając serdeczne podziękowania za organiza-
cję obchodów 75-lecia KGW oraz dotychczasową 
współpracę, wręczyła dyplomy, które otrzymali: 
Andrzej Haręźlak, Anna i Wacław Gregorczyk, 
Grzegorz Małodobry, Janina Lasoń, Stanisława 
Maciejowska, Stanisław Pasternak, Maria Strą-
czek, Beata Kamysz, Alina Molik, Halina i Józef 
Maciejowscy, Janina Walkowicz, Krzysztof Cekie-
ra, Zespól Senior Band w składzie: Józef Grabow-
ski, Jan Kulka, Ryszard Pieczyrak. 

Organizatorzy

Globalnie czy lokalnie
26 lipca odbył się panel dyskusyjny pt. „Globalnie czy lokalnie – naj-
ważniejsze wyzwania w zakresie Ekologii i Ochrony Środowiska”, 
organizowany przez Stowarzyszenie Rzetelna Gmina Krzeszowice, 
w ramach projektu „Gmina Krzeszowice Jutra”.
Wśród panelistów można było porozmawiać z Lilianą Śmiech – wiceprezes 
think tanku Warsaw Institute, stypendystką japońskiego programu rządo-
wego MIRAI Politics&Security. Liliana Śmiech jest współautorką raportu 
pt. „Energetyczna bieda – sytuacja gospodarstw domowych w 2021 roku”. 
Kolejnymi prelegentami byli: Julia Gałosz – wiceprzewodnicząca Młodzie-
żowej Rady Klimatycznej utworzonej przy Ministerstwie Klimatu i Środowi-
ska oraz Tomasz Urynowicz, który w latach 2018-2021 był wicemarszałkiem 
Województwa Małopolskiego i inicjatorem Programu Ochrony Powietrza 
w Małopolsce.

Podczas spotkania rozmawialiśmy na temat zagrożeń i wyzwań w obliczu 
kryzysu klimatycznego, budowania świadomości ekologicznej, działań 
ograniczających ślad węglowy, a także małopolskiej oraz lokalnej Uchwale 
Antysmogowej. Nie zabrakło też pytań z publiczności związanych z od-
biorem i zagospodarowaniem odpadów, rozszerzonej odpowiedzialności 
producenta oraz kierunków rozwoju energetyki w Polsce.

Serdeczne podziękowania dla Mieszkańców, którzy tak licznie przyszli 
i chcieli rozmawiać na powyższe tematy. Szczególne słowa uznania na-
leżą się Bankowi Spółdzielczemu w Krzeszowicach, który objął panel 
honorowym patronatem, klubokawiarni TOMi oraz firmie Vitro-Mont 
i Krzysztofowi Malczykowi za udzielanie bezpłatnych porad w zakresie 
programu Czyste Powietrze.

Już dziś zapraszamy Państwa na kolejny panel dyskusyjny pt. „Rola banku 
w środowisku lokalnym”. Porozmawiamy między innymi o inflacji i innych 
procesach, które mają wpływ na funkcjonowanie mieszkańców. Panel od-
będzie się we wrześniu. 

Organizatorzy
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Dla seniorów
5 sierpnia Stowarzyszenie Dolina Pstrąga, organizatorzy Dni Pstrąga 
w Dubiu, zaprosili na Dzień Seniora najstarszych mieszkańców swojej 
miejscowości. 
Ta impreza odbywa się regularnie od lat, a dubieńscy seniorzy chętnie 
korzystają z okazji do wspólnego sprzędzenia czasu. Impreza rozpoczęła 
się po południu i tylko cisza nocna oraz nadchodząca burza skłoniła do 
rozejścia się do domów. W plenerze, przy Sołtysówce, rozstawiono stoły, na 
których serwowano ciepłe i zimne dania oraz ciasta i desery. Jednak nie tyl-
ko konsumpcja była atrakcją tego wieczoru. Uczestnicy bawili się świetnie 
przy muzyce granej na żywo. 

Red.

Odkrywanie mocy ekologii
WARSZTATY PEŁNE NAUKI I INSPIRACJI
13 sierpnia to data, którą uczestnicy Warsztatów Ekologicznych w Mię-
kini zapamiętają na długo. Od pierwszych kroków postawionych na 
terenie nieczynnego kamieniołomu, aż po bogate prezentacje dr inż. 
Łukasza Mielczarka i Wojciecha  Gałosza, prowadzących warsztaty, 
każdy moment był pełen fascynujących odkryć. 
Spacer po terenie zaproponowanym przez organizatorów okazał się 
prawdziwą podróżą przez różnorodność lokalnej fauny i flory, co tylko 
podkreśliło znaczenie zachowania dziedzictwa przyrodniczego. Wysoka 
jakość warsztatów oraz zaangażowanie uczestników przyczyniły się do 
niezwykle pozytywnej atmosfery podczas wydarzenia. Pomimo wymaga-
jącego programu, organizatorzy nie zapomnieli o potrzebach uczestników, 
dostarczając im przekąski i zimną wodę, która była nieoceniona w upalny 
dzień. Uczestnicy, których wyróżniono za szczególne zaangażowanie 
i dociekliwość, otrzymali nagrody w postaci książek o przyrodzie, co tylko 
dodatkowo podkreśliło wartość ich udziału w warsztatach. Pozostałe osoby 
otrzymały materiały programowe, specjalnie opracowane i wydane na to 
wydarzenie.

Niezależnie od trudności pogodowych, entuzjazm uczestników nie wygasł. 
Warsztaty okazały się prawdziwą ucztą dla umysłu i ducha i inspiracją do 
bardziej ekologicznego podejścia do życia. Prezentacje ekspertów, Łukasza 
Mielczarka i Wojciecha Gałosza, pozwoliły uczestnikom szerszej spojrzeć na 
bogactwo roślin leczniczych, a także uzmysłowić im zagrożenia pochodzą-
ce od gatunków inwazyjnych w naszym lokalnym środowisku.

Wynikiem tego udanego wydarzenia jest nie tylko nowa wiedza uczest-
ników, ale także ich zwiększona świadomość ekologiczna. 13 sierpnia 
pozostanie w ich pamięci jako dzień, który połączył naukę z naturą i stał się 
inspiracją do podejmowania bardziej zrównoważonych wyborów ekolo-
gicznych w codziennym życiu. Wszystko dzięki Stowarzyszeniu Społeczno-
-Kulturalnemu „Na Wulkanie”.

Projekt „Warsztaty Ekologiczne Miękinia 2023” został zrealizowany przy 
wsparciu finansowym Gminy Krzeszowice.

Honorata Kłosowska
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Zaproszenie na 
„wykopki”
Hej ho, hej ho – na pole by się szło! Tak, z takim 
muzycznym motywem można iść i kopać! Kie-
dy? 9 września, od godziny 10.00 do 17.00, po 
„zameldowaniu się” w Muzeum Agatów.
Gdzie kopać? Na Polu Agatowym Muzeum Aga-
tów w Rudnie. A co kopać? No jak to co! Agaty, 
kwarce, ametysty... A może też wyszukiwać 
bajecznie kolorowej zastygłej lawy wulkanicz-
nej? Wszak będziemy na stożku wulkanicznym 
z okresu permskiego. To dlatego w ziemi, pomię-
dzy kamieniami, można znaleźć te atrakcyjne 
minerały. Każdy z uczestników wydarzenia może 
kopać, szukać na powierzchni, ryć i przeczesy-
wać w dowolnie wybrany sposób ziemię. A póź-
niej swojego pięknego agata można zanieść do 
przecięcia w Pracowni Agatów, a nawet samemu 
spróbować go przeszlifować. Tak można dosko-
nale zapoczątkować nowy rok szkolny lub uczcić 
koniec wakacji. O czymś zapomnieliśmy? No tak! 
O pysznym poczęstunku – wspaniałej ziemnia-
czanej pieczonce prosto z ogniska. No to co? Na 
pole by się szło?

Organizatorzy

Przeszłość i przyszłość  
spotykają się na szlaku 
17 czerwca w Stawiskach odbyło się niezwykłe spotkanie, które po-
łączyło różne pokolenia i odkryło przed nimi uroki tej części Miękini. 
Mieszkańcy wraz z przybyłymi gośćmi postanowili spędzić wspólny 
czas na spacerze prowadzącym przez zakątki Stawisk. Niektóre z od-
wiedzonych miejsc wzbudziły wspomnienia z lat młodości, a inne 
pozwoliły odkryć coś zupełnie nowego.
Spacer biegł wcześniej przygotowaną trasą. Od zielonych polan po ukryte 
leśne ścieżki. Każdy krok stanowił okazję do podziwiana piękna natury. 
Pierwszy postój zaplanowano w okolicach dawnej Szkoły Podstawowej, 
działającej w Stawiskach w latach 1957– 1976. To magiczne miejsce wzbu-
dziło w starszej części uczestników miłe wspomnienia i refleksje na temat 
przemijania i zmian, które dokonały się w Stawiskach na przestrzeni lat. 
Niestety po szkole pozostały tylko fragmenty fundamentów i tabliczka 
informacyjna.

Następnie spacerowicze udali się pod piękny drewniany krzyż (pamiątka 
Roku Maryjnego), ustawiony na terenie Nowej Góry w 1957 r. Dla lokalnej 
społeczności to wyjątkowe miejsce w lesie pełne jest duchowego znacze-
nia; przypomina o wierzeniach i tradycji przekazywanej z pokolenia na 
pokolenie. Spotkanie przy tym krzyżu było chwilą zadumy i kontemplacji 
dla wszystkich spacerowiczów, bez względu na wiek.

Najbardziej fascynujące miejsce stanowił jednak dąb, ustawiony w samym 
centrum przysiółka. Wiekowy dąb stanowi nie tylko ozdobę Stawisk, ale też 
prawdziwy powód do dumy dla jego mieszkańców.

Po spacerze wszyscy uczestnicy mieli okazję skosztować pysznych kiełba-
sek, grillowanych na istniejącym od 2019 r. placyku rekreacji i wypoczynku. 
To był doskonały moment, aby wszyscy zasiedli wokół wspólnego stołu, 
dzieląc się posiłkiem i miłymi rozmowami. Spacer po wyznaczonej trasie 
pozwolił na zanurzenie się w historii i pięknie przysiółka, a po nim, podczas 
wspólnego posiłku, rozmów i przy dźwiękach muzyki, uczestnicy mogli 
jeszcze lepiej poznać się nawzajem i czerpać radość z bycia razem. Takie 
spotkania są nie tylko okazją do czerpania przyjemności z otaczającego 
nas świata, ale także do budowania i wzmacniania więzi między ludźmi 
różnych grup wiekowych.

Honorata Kłosowska
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Motywem przewodnim tegorocznego wypoczynku był tytuł jednej z szant: 
„Morskie opowieści”, który nawiązywał do głównej tematyki obozu, ale też 
do naszych własnych historii, z którymi przyjechaliśmy, i z którymi opu-
ściliśmy ten obóz. Dla wielu harcerzy był to kolejny już taki wyjazd, ale nie 
zabrakło również tych, którzy wybrali się z nami po raz pierwszy. Podczas 
14 dni wyjazdu uczestnicy mieli okazję skorzystać z uroków polskiego 
morza oraz popracować nad swoją samodzielnością i rozwinąć własne 
zainteresowania. Obóz to czas na odpoczynek i wspólną zabawę, ale jest 
to też szansa na kształtowanie w uczestnikach dobrych nawyków – har-
cerze z każdej z drużyny, oprócz zajęć prowadzonych przez drużynowych, 

Wakacje pod namiotami 2023
„CZAS STAWIAĆ ŻAGLE I Z PORTU WYRUSZAĆ NAM W REJS”
Może nie przez przygotowanie łodzi, a spakowanie się w plecak i nie przez opuszczenie portu, a podróż pociągiem, ale na równie wielką przygo-
dę udali się uczestnicy tegorocznych Wakacji Pod Namiotami. Zuchy, harcerze i wędrownicy, a także instruktorzy z Hufca ZHP Krzeszowice, mieli 
okazję spędzić dwa pierwsze tygodnie wakacji w Mrzeżynie położonym nad Morzem Bałtyckim. 

brali udział w specjalnych zajęciach profilaktycznych, prowadzonych przez 
specjalistów, w związku z przeprowadzeniem projektu w ramach zadania 
publicznego pn. Realizacja programu z zakresu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w formie wypoczynku letniego dla dzieci i młodzie-
ży w miejscu zamieszkania lub poza miejscem zamieszkania w ramach profi-
laktyki uniwersalnej i selektywnej – współfinansowanie zadania, współfinan-
sowanego ze środków Gminy Krzeszowice. Dzięki takiemu wsparciu obóz 
mógł być realizowany w atrakcyjnej cenie, równocześnie oferując ciekawy 
program wykorzystujący metodę harcerską.

pwd. Łucja Wieczorek

25 czerwca o godzinie 15.00 spotkaliśmy się w gościnnych progach Misjo-
narskiego Ośrodka Formacyjnego Vincentinum na Nowej Wsi, by wspólnie 
spędzić to pierwsze wakacyjne, niedzielne popołudnie. Piknik otworzyły 
warsztaty zorganizowane pod hasłem „Wszyscy jesteśmy artystami”, pro-
wadzone przez panią Bożenę Bachanowską, pracującą na co dzień z pod-
opiecznymi fundacji św. Brata Alberta w Radwanowicach. Wprowadziła nas 
ona w tajniki tworzenia ozdób z papierowej wikliny. Krok po kroku pozna-
waliśmy techniki zwijania rurek i wyplatania z nich koszyczków. Okazało 
się, że wcale nie jest to takie proste i wymaga wiele cierpliwości. Prowadzą-
cej towarzyszyły uczestniczki warsztatów terapii zajęciowej z Radwanowic, 
które na naszych oczach wykonywały piękne prace plastyczne z papieru.

Druga część pikniku miała plenerowy charakter. Ciepła, słoneczna aura 
sprzyjała wspólnej integracji. Dzieci brały udział w zabawach z chustą 
animacyjną, przeciągały linę, grały w piłkę. Największą atrakcją okazały się 
wielkie bańki mydlane. Radości ich tworzenia nie było końca. Natomiast 
starsi uczestnicy spędzali czas na rozmowach, dzieląc się radościami, 
troskami, wspomnieniami i doświadczeniami. Nie zabrakło smakołyków 
z grilla oraz ciepłych i zimnych napojów.

Było to niezwykle udane i owocne spotkanie, budujące mosty porozu-
mienia i przyjaźni. To wydarzenie „bez barier” przygotowane zostało przez 
członków Stowarzyszenia św. Wincentego a Paulo przy finansowym wspar-
ciu Gminy Krzeszowice, która od lat włącza się aktywnie w działania na 
rzecz niepełnosprawnych.

Serdecznie dziękujemy stowarzyszeniu „Aprite le porte” za wypożyczenie 
zestawu do tworzenia baniek mydlanych oraz Szkole Podstawowej nr 2 
w Krzeszowicach za nieodpłatne użyczenie chusty animacyjnej.

Koordynatorki projektu z ramienia „Supporto”

Wszyscy jesteśmy artystami
Siódemka to ponoć szczęśliwa liczba. Tak twierdzi numerologia i znane porzekadło. Dla uczestników pikniku integracyjnego dla osób niepełno-
sprawnych, ich opiekunów, przyjaciół i dobroczyńców, organizowanego przez Stowarzyszenie św. Wincentego a Paulo właśnie po raz siódmy, 
był to zdecydowanie niezwykły czas.
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15 czerwca uczestnicy Stowarzyszenia wraz z ich opiekunami udali się na 
wycieczkę do Sandomierza, aby pod opieką przewodnika móc zwiedzać 
zabytki, w tym słynne Muzeum Ojca Mateusza. Kolejnym ciekawym wy-
darzeniem było zorganizowanie „Wakacyjnej Imprezy Tanecznej dla Osób 
Niepełnosprawnych”. To zadanie stanowiło realizację projektu grantowego 
o nazwie „Dobry Sąsiad”, wspieranego przez Kopalnię Wapienia „Czatkowi-
ce”. Sobotni wieczór, 22 lipca, doskonale wpasował się w kalendarz letnich 
wydarzeń, stanowiąc odpowiedni moment na spotkanie rówieśników 
w restauracji „Frykas”. W programie imprezy znalazła się muzyka, taniec 
oraz obfity poczęstunek.

Atmosferę tanecznej zabawy tworzył zespół „BANITAS” z Kalwarii Zebrzy-
dowskiej. Wspólna zabawa stanowiła ważną formę integracji. Uczestnicy 
otrzymali również upominki, które przygotowała Kopalnia Wapienia „Czat-
kowice” we współpracy z Zarządem Stowarzyszenia.

Wypoczynek, zabawa, integracja
Działania dynamicznej organizacji pozarządowej z terenu gminy Krzeszowice, tj. Stowarzyszenia „Otwórzmy Przed Nimi Życie”, kierowanego 
przez Janinę Lasoń, potwierdzają się poprzez realizację kolejnych zorganizowanych przedsięwzięć.

W wydarzeniu brali udział zaproszeni goście, w tym: Wacław Gregorczyk 
– burmistrz gminy Krzeszowice, Adam Godyń – wiceburmistrz gminy Krze-
szowice, Dominika Nieć – szefowa Biura Polityki Personalnej i Komunikacji 
KWC, Janusz Blecharz – muzyk i kompozytor, Maciej Liburski – redaktor 
naczelny magazynu „Znad Rudawy” oraz Piotr Brzózka wraz z małżonką 
– reprezentujący Firmę Przewozową.

Red.
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Tęcza Tenczynek pod lupą 
Tęcza po trudnym sezonie utrzymała się w rozgrywkach A klasy. Pre-
zes klubu – Jerzy Wnęk – w rozmowie z Bartoszem Pierzchałą – dzieli 
się swoimi przemyśleniami o minionych rozgrywkach oraz nakreśla 
dalsze plany klubu. 
Bartosz Pierzchała: W ostatnim sezonie Tęcza była bliska spadku do  
B klasy. Jakie wyciągnęliście wnioski jako Zarząd po tym trudnym roku? 
Co chcecie zrobić, aby LKS prezentował się lepiej w nadchodzących roz-
grywkach? 
Jerzy Wnęk: Z pewnością naszym największym problemem była zbyt wą-
ska kadra. Mamy kilku wartościowych, doświadczonych zawodników, ale 
mają już swoje lata i potrzebują zmienników. Będziemy starali się wprowa-
dzać młodzież do drużyny seniorskiej i wierzymy, że rozwiążą wspomniany 
problem. Warto zaznaczyć, że rozgrywki A klasy nie są łatwe. Oprócz tego 
jesteśmy jednym z nielicznych klubów w okolicy, które nie opłacają zawod-
ników pierwszego zespołu, co utrudnia nam przeprowadzanie transferów. 
Mimo wszystko jesteśmy otwarci dla tych, którzy by chcieli do nas dołączyć. 

B.P: Jest Pan prezesem Tęczy od 2017 roku. Z jakiego sukcesu osiągnięte-
go w tych ostatnich 6 latach jest Pan najbardziej zadowolony? 
J.W.: Najbardziej cieszy mnie zaplecze, które udało się utworzyć w klubie. 
Jesteśmy z niego bardzo zadowoleni i dumni. Chciałem jednak wyraźnie 
zaznaczyć, że dołożyłem tylko cegiełkę do tego dużego projektu. Była to 
ciężka praca, do zrealizowania której przyczyniło się wiele osób. Bardzo 
pomógł nam burmistrz gminy Krzeszowice Wacław Gregorczyk, który 
wywiązał się ze swoich obietnic i jego rola w modernizacji pawilonu była 
bardzo duża. Nieoceniona była również rola pracowników Urzędu Miejskie-
go i wiceprezesa Jacka Kuźnika. Nie sposób wymienić wszystkich osób, bez 
których to zaplecze by nie powstało. 

B.P: Jak Pan ocenia pracę trenera Pawła Olszowskiego? 

J.W.: Jestem bardzo zadowolony z naszej współpracy. Sprawił, że nasi piłka-
rze odzyskali radość z gry w tym klubie. Warto zaznaczyć, że trener Olszow-
ski jest także pedagogiem, co ułatwia mu kontakt z piłkarzami. Jest ceniony 
przez swoich podopiecznych, między innymi nasz piłkarski weteran oraz 
wiceprezes – Jacek Kuźnik – stwierdził, że Paweł jest jednym z najlepszych 
trenerów, z jakimi pracował. 

B.P.: Celem na przyszły sezon pozostaje utrzymanie?
J.W.: Nie będę ukrywał, że w naszej sytuacji ciężko walczyć o coś więcej. 
Miejsce w tabeli jest dla nas bardzo ważne i oczywiście chcemy zająć 
wyższą pozycję niż ostatnio. Jednym z naszych najważniejszych celów jest 
również wprowadzenie młodych piłkarzy do pierwszego składu. Chcemy 
im zapewnić dobre warunki zarówno do rozwoju, jak i funkcjonowania 
w grupie. Naszym zadaniem jest również zapewnić naszym kibicom jak 
najlepsze widowisko. Jesteśmy zadowoleni z frekwencji na meczach, udało 
nam się stworzyć sportową rodzinę i chcemy to utrzymać. 

B.P.: Dziękuję i życzę powodzenia w przyszłości.
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SZACHY

ZAJĘCIA PLASTYCZNE

OD GRZECHOTKI DO ORKIESTRY 

ZESPÓŁ TAŃCÓW ŚWIATA ZDROJANIE

ZESPÓŁ VERSO

TEATR ROZRYWKI 

AL(E)CHEMIK!

DZIECIĘCY UNIWERSYTET W KRZESZOWICACH 

 Zapisy już od 4 września przez formularz zgłoszeniowy 

Szczegóły pod numerem telefonu: 571 401 057
www.ckiskrzeszowice.pl 
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NOWY SEZON ZAJĘĆ


